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İzmİr'de, 17 yıl önce henüz yav-ruyken Kızlarağası Hanı'nı meskentutan sokak kedisi Tarçın, yaşamınıesnaf ve müşterilerle iç içe sürdürü-yor.İzmir'i ziyaret edenlerin uğrakyerlerinden tarihi Kemeraltı Çarşı-sı'nda 1745 yılında yapılan Kızlara-ğası Hanı'nda ağırlıklı olarak hediye-lik eşya satışı yapılıyor. Avlu kısmın-da çay ocağı bulunan han, tarihi Ke-meraltı Çarşısı gezisi sonrası dinlen-mek isteyenler tarafından da tercihediliyor.Erken saatlerde ticaretin başladı-ğı handa çalışanların sabah telaşınınyanında bir sokak kedisi göze çarpı-yor. Tek gözü, obez yapısı ve rengiylediğerlerinden ayırt edilen kedi, sa-bahları kahvaltı hazırlıkları yapanesnafı tek tek dolaşıyor.Her sabah iş yerlerinin açılmasınısabırsızlıkla bekleyen "Tarçın" adlıkedi, karnını doyurduktan sonra ikikatlı handa gezintiye çıkıyor, sessizsedasız tüm iş yerlerine girip çıkıyor.Rengi, tüyü ve kilosuyla çizgi filmkarakteri Garfield'a da benzetilen vegününün tamamını handa geçirenTarçın'ı esnaf da sevip özenle besli-yor.Kızlarağası Hanı'nda 20 yıldırtakı ve hediyelik eşya satışı yapanÖzgül Yılmaz, AA muhabirine, güneTarçın ile başladıklarını söyledi.Tarçın'ı kendi kedileri gibi gör-düklerini anlatan Yılmaz, "Tarçın biz-de yiyor, içiyor, dinleniyor. Güvenlikgörevlimiz hafta sonları biz olmadı-ğımızda besliyor. Buradaki mekan-larda herkes tanıyor Tarçın'ı, gidiyor,kalıyor. Tarçın ile tanıştığımızda sağgözü yoktu. 17 yıldır biz ilgileniyo-ruz. Her yaz tıraşını, aşılarını yaptırı-yoruz. Çok iyi bakıyoruz, besliyoruzseviyoruz. O da herkesi seviyor." diyekonuştu.
Müşteri çekiyorHana alışveriş yapmaya gelenle-rin de kediye ilgi gösterdiğini ifadeeden Yılmaz, Tarçın'ı görmek için ge-len müşterilerinin olduğunu dile ge-tirdi.Özellikle il dışından gelenlerinTarçın'ı merak ettiğini anlatan Yıl-maz, şöyle konuştu:"Bize 'Kedi duruyor mu, hala bu-rada mı' diye soruyorlar. Öğrencilerde çok seviyor. Buraya üniversiteokumaya gelen çocuklar, okul bitiyorgidiyor sonra ailesiyle, çoluğuyla ço-cuğuyla geliyorlar. 'Abla burada Tar-çın vardı, duruyor mu' diye soruyor-lar. Tarçın'ı yurt dışından görmeyegelen turistler de oluyor."Yılmaz, Kovid-19 salgını döne-minde özel izin alıp Tarçın'ı besle-mek için çarşıya geldiklerini sözleri-ne ekledi.Esnaf Onur Kapaklı da Tarçın'ınrahat tavırlarla çarşıyı gezdiğini söy-ledi.Tarçın'ın yürüyüş tarzını sevdiği-ni ifade eden Kapaklı, "Güzel birkedi. Herkesin kedilere karşı bir ilgi-si var. Ancak Tarçın kendisine ilgigösterenlere yüz vermiyor, dönüpbakmıyor bile. Sevmeye gelenler olu-yor ancak Tarçın yürürken durmu-yor." dedi

Garfield'a 
benzerliğiyle 
dikkati çeken 

Tarçın, 17 yıldır 
tarihi hanı 

mesken tutuyor

Milyonlarca kişiyi beyaz perdede buluşturan
YeşilçaM filM afişleri koleksiYon olDu

Senem, çalışmak için 16 yıl önce git-tiği İstanbul'da gezerken Sahaflar Çarşı-sı'ndan hayranı olduğu bazı Yeşilçamfilmlerinin afişini satın aldı.Zamanla film afişlerine ilgisi artan 45yaşındaki Senem, afişlerin sayısını gün-den güne arttırarak 600 parçaya yakla-şan bir koleksiyona ulaştı.Münir Özkul'dan Adile Naşit'e, Ke-mal Sunal'dan Tarık Akan'a, Fatma Gi-rik'ten Hülya Koçyiğit'e, Şener Şen'denCüneyt Arkın'a, Türkan Şoray'dan AyşenGruda'ya, Sadri Alışık'tan Kadir İnanır'abirçok film yıldızının yer aldığı afişleregözü gibi bakan Senem'in koleksiyonu"sinema arşivi" niteliği de taşıyor.Senem, bir zamanlar milyonlarca ki-şiyi beyaz perdede buluşturan "Köydenindim şehire", "Gülen gözler", "Çiçek Ab-bas", "Selvi boylum al yazmalım", "Sul-tan", "Salak milyoner", "Erkek güzeli sefilbilo", "Şalvar Bank" gibi filmlerin afişle-rinden oluşan koleksiyonunu sergileme-

ye hazırlanıyor.Kayseri Büyükşehir BelediyesindeKent Tarihi ve Tanıtımı Daire Başkanıolarak görev yapan Gürcan Senem, AAmuhabirine, Yeşilçam filmlerine olan il-gisinin gençlik yıllarında başladığını söy-ledi.Yaklaşık 600 Yeşilçam filminin yanın-da 100 de yabancı film afişinden oluşankoleksiyonunu 15 yıla yakın bir süredebiriktirdiğini dile getiren Senem, bunuTürkiye'de yapan kişi sayısının çok az ol-duğunu ve nadir bir arşive sahip olduğu-nu belirtti.Senem, koleksiyonunda Orhan Gen-cebay, Ferdi Tayfur, Müslüm Gürses, Se-zen Aksu, Emrah gibi bazı ses sanatçıla-rının da başrolünü üstelendiği filmlerinde afişinin bulunduğunu aktardı.
Film afişlerinden sergi açıla-
cakYıllarca büyük bir özveriyle biriktir-

diği film afişlerini 3 Eylül'de Recep Tay-yip Erdoğan Millet Bahçesi'deki Büyük-şehir Sanat Galerisi'nde sanatseverlerlebuluşturmaya hazırlanan Senem, şunlarıkaydetti:"Film afişlerinden oluşan sergide1990 yılına kadarki Yeşilçam filmlerininafişleri var. Bir sınırlama getirmemizgerekiyordu. Bu sergi için 600 filmden150'sini seçtik. Bu koleksiyon beğenilir-se sonraki dönemlerde diğer Yeşilçamfilmlerinin afişlerini de sergileyeceğiz.Film afişleri ciddi bir maddi kaynak ha-line geldi. Çok pahalı film afişleri var.1940'lı yıllara ait filmlerin afişlerini bul-mak imkansız ve çok pahalı. Aynı şekil-de 1950'li yıllar da öyle. Burada ulaşa-bildiğimiz film afişlerini sergilemeye ça-lışıyoruz. Birçok insan burada kendin-den bir şeyler bulacak. Filmlerden sah-neleri ve replikleri hatırlayacak. Çoközel insanların filmlerinin afişleri varbu sergide." Senem, sergiyi ziyaret

edenlerin Yeşilçam artistlerinin imzalıfotoğraflarının yanı sıra kartpostallarıile 8, 16 ve 35 milimetrelik makaralar-dan oluşan bazı orijinal filmleri de göre-bileceklerini dile getirdi.Sergiye gelecek sinemaseverleri ikide sürprizin beklediğini ifade eden Se-nem, "Türk sinemasında kayıp filmlervar. Yaklaşık 1180 olduğu söyleniyor.Bunlardan birisi de 1963 yapımı olmasılazım, James Bond'un Rusya'dan Sevgi-lerle filminin tiye alınmış versiyonu'Cezmi Band 007.5 Kayseri'den Sevgi-lerle' filmi. Bu film kayıp bir film. Bufilmde sadece bir film müziği parçasıvar. Onun dışında iki posteri var. Filmeait görüntüler bilinmiyor. Burada o fil-min fragmanını da görebilecekler. İzle-meyecekler ama orijinal filmlerini göre-bilecekler. İkincisi de Osman Seden ta-rafından yazılan Mazi Kalbimde Yaradırfilminin orijinal senaryosunu görebilir-ler." ifadelerini kullandı.

Yeşilçam filmlerine ait birkaç afiş satın almasıyla başlayan merakı GürcanSenem'i 15 yılda 600 parçaya yaklaşan bir koleksiyon sahibi yaptı.

Burdur'da sudan koyun geçirme
geleneği asırlardır yaşatılıyor

Gümüşhane'nin 3 bin 82 rakımlı
Deveboynu Yaylası'nda şehitler

anısına yürüyüş düzenlendi
Konya'da 7 Nisan 2021'de eği-tim uçuşu sırasında Türk Yıldızla-rı'na ait NF-5 uçağının kaza kırımauğraması sonucu şehit olan Hava Pi-lot Yüzbaşı Burak Gençcelep ve di-ğer şehitler anısına Gümüşhane'deyürüyüş düzenlendi.Merkeze bağlı 3 bin 82 rakımlıDeveboynu Yaylası'nda bir araya ge-len Gençcelep'in yakınları ve vatan-daşlar, Türk bayrağıyla yaklaşık 5kilometre yürüyerek Yurt önü mev-kisine geldi.Burada düzenlenen programdatüm şehitler için saygı duruşundabulunularak, İstiklal Marşı okundu.Kur'an-ı Kerim tilavetinin gerçekleş-tirildiği program, katılımcılara veri-

len ikramla sona erdi.Şehit Yüzbaşı Gençcelep'in baba-sı Mehmet Gençcelep, AA muhabiri-ne, bütün şehitler için bir araya gel-diklerini söyledi.Programın dördüncüsünü yap-tıklarını belirten Gençcelep, yüksekkatılımdan duyduğu memnuniyetidile getirdi.Gençcelep, tüm şehitlere Al-lah'tan rahmet dileyerek, program-da emeği geçenlere teşekkür etti.Yürüyüşe katılan Enver Kaplanise şehitler için bayrakla yürüyüşyaptıklarını kaydederek, "İlk defa buprograma katıldım. Katılım çok yo-ğundu. Bütün şehitlerimize Allahrahmet eylesin." dedi.

Burdur'un Tefenni ilçesinde 7asrı aşan sudan koyun geçirme gele-neği sürdürülüyor.İlçenin Hasanpaşa köyünde "Yü-nüm Böğet" olarak adlandırılan gele-nekte, yazı yaylada koyunlarıyla geçi-ren çobanlar, sudan geçirdikleri hay-vanları sahiplerine teslim ediyor.Babadan oğula, kuşaklar boyuncadevam ettirilen gelenekte, sabahın ilkışıklarıyla sürü lideri koçlar ve "elcik"denilen koyunların postları al renkteboyandı.Çobanlar, sürülerinin önündennehre atlayarak ıslık ve çıkardıklarıseslerle koyunlarını sudan geçirmeyeçalıştı. Yörük kültürünün yaşayan ör-neklerinden biri olan etkinlik ilgiyletakip edildi.Tefenni Belediye Başkanı ÜmitAlagöz, AA muhabirine, asırlar boyudevam eden geleneği sonraki nesilleretaşımayı görev edindiklerini söyledi.Geleneğin koyun yıkama etkinliği-

ni olduğunu belirten Alagöz, "Bunu birşenlik ve yarış havasında yapıyoruz.Çobanın suya girmesiyle koyunun daonun arkasından hiç tereddüt etme-den suya atlaması aralarındaki duygu-sal bağın oluştuğunu gösteriyor." ifa-delerini kullandı.Hasanpaşa köyü muhtarı MehmetÖzkol da ise geleneğin önümüzdekiyıllarda daha büyük organizasyonlauluslararası boyuta taşımayı düşün-düklerini kaydetti.Köy sakinlerinden Cuma Çömekde Hasanpaşa'nın eski dönemlerdenberi hayvancılığın merkezi olduğunudile getirerek "Koyunun yünü yıkan-dıktan sonra kırpılır, tertemiz olur. Yü-nüm Böğet geleneğini bu amaca dahizmet ediyor." diye konuştu. Çoban-lardan 68 yaşındaki Bekir Özkol ise 25yaşına dönmek ve geleneğin heyecanı-nı tekrar tekrar yaşamak istediğini an-latarak, koyunların dereye inişi sıra-sında duygulandığını ifade etti.
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81 ilde "Milli 
Teknoloji  
Atölyesi"  
kuruluyor 

Bakan Kacır, sosyal medya hesabından yap
tığı paylaşımda, "Milli Teknoloji Atölyeleri"ne il
işkin bilgi verdi. 

 
Atölyelerin özellikle gençlere sağlayacağı 

katkılara dikkati çeken Kacır, şu değer
lendirmede bulundu: 

 
"Gençlerimize müjde, Milli Teknoloji Atö

lyeleri geliyor. Üniversitelerimizde ve TÜBİTAK 
destekli bilim merkezlerinde kuracağımız atö
lyelerde gençlerimize hayallerindeki projeleri 
hayata geçirme, ulusal ve uluslararası bilim ve 
teknoloji yarışmalarına hazırlanma imkanı 
sunuyoruz." 

 
Nitelikli insan kaynağı yetiştirilecek 
Bakanlıktan yapılan açıklamada da atölyelere 

ilişkin detaylar paylaşıldı. 
 
Türkiye'nin "Milli Teknoloji Hamlesi" hede

fleri doğrultusunda öğrencilerin hayallerini, 
fikirlerini ve projelerini hayata geçirmelerine 
olanak sağlamak amacıyla 81 ilde "Milli 
Teknoloji Atölyeleri" kurulacağı bildirilen açık
lamada, buralarda milli teknolojileri üretecek 
ve geliştirecek gençlere destek verileceği, 
sanayi için ihtiyaç duyulan nitelikli insan kay
nağının yetiştirileceği vurgulandı. 

 
Açıklamada, üniversite ve TÜBİTAK destekli 

bilim merkezlerinde Milli Teknoloji Atölyeleri 
kurarak, bilim ve teknoloji yarışmalarına katıla
cak takımlara ihtiyaç duyduğu makine, teçhizat 
ve sarf malzeme desteği verileceği aktarılarak, 
şu ifadelere yer verildi: 

 
"Bu kapsamda iki farklı destek programı 

sunulacak. Atölye Kurulum Projesi, en az 200 
metrekarelik alana sahip olması planlanan Atö
lyenin kurulumuna yönelik destekleri kapsayan 
projeler. Sürdürülebilirlik ve Kapasite Artırımı 
Projesi, en az 200 metrekarelik alana sahip ve 
en az 6 ay süresince hizmet vermiş atölyenin 
işletme aşamalarında sürdürülebilirliklerini ve 
kapasitelerini arttırmaya yönelik destekleri 
kapsayan projeler." 

 
Başvurular TÜBİTAK sisteminden yapılabile

cek 
Açıklamada, proje kapsamında, atölye demir

baş ve sarf malzemelerinin belirlenerek temin 
edilmesi, yarışma süreçlerinin desteklenmesi, 
yarışma başvuru dosyalarının değer
lendirilmesi, alan uzmanları ile takımların bu
luşturulması, sanayi işbirliklerinin kurulması, 
yarışmalara teşvik edici tanıtım ve etkinliklerin 
desteklenmesi, eğitim programlarının düzen
lenmesi, takımlara proje hazırlama konusunda 
danışmanlık verilmesi, bilgilendirme, farkın
dalık, iletişim kampanyaları yürütülmesinin 
planlandığı belirtildi. 

 
Projeyle üniversitesanayi işbirliklerinin de 

hedeflendiği vurgulanan açıklamada, başvuru
ların TÜBİTAK Proje Başvuru Sistemi üz
erinden çevrim içi yapılacağı kaydedildi.

ESET, temel nedeni incelerken 
hatalı koddan (CVE29247263) 
yararlanmanın başka bir yolunu 
daha keşfetti. Koordineli bir ifşa 
sürecinin ardından, her iki 
güvenlik açığı da yamalandı. 
APTC60 saldırısındaki son 
yükün ESET Research'ün dahili 
olarak SpyGlace adını verdiği 
siber casusluk yeteneklerine 
sahip özel bir arka kapı olduğu 
belirtildi. Güvenlik açıklarını 
analiz eden ESET araştırmacısı 
Romain Dumont şu açıklamayı 
yaptı: "APTC60 faaliyetlerini 
araştırırken grubun birçok in
dirici bileşeninden birine atıfta 
bulunan garip bir elektronik 
tablo belgesi bulduk. WPS Office 
yazılımının dünya çapında 500 
milyondan fazla aktif kullanıcısı 
var, bu da onu özellikle Doğu 
Asya bölgesinde önemli sayıda 
kişiye ulaşmak için iyi bir hedef 
haline getiriyor." ESET ve satıcı 
arasındaki koordineli güvenlik 
açığı ifşa süreci sırasında, 
DBAPPSecurity bağımsız olarak 
silahlandırılmış güvenlik 
açığının bir analizini yayımladı 
ve APTC60'ın Çin'deki kul
lanıcılara kötü amaçlı yazılım 
göndermek için güvenlik açığın
dan yararlandığını doğruladı. 

Kötü amaçlı belge, yaygın 
olarak kullanılan XLS elektronik 

tablo formatının bir MHTML 
dışa aktarımı olarak geliyor. 
Bununla birlikte, WPS Spread
sheet uygulaması kullanılırken 
tıklandığında rastgele bir 
kütüphanenin yürütülmesini 
tetiklemek için tasarlanmış özel 
olarak hazırlanmış ve gizli bir 
köprü içerir. Alışılmadık MHTML 
dosya formatı, belge açılır açıl
maz bir dosyanın indirilmesine 
izin veriyor; bu nedenle, güven
lik açığından yararlanırken bu 
teknikten yararlanmak uzaktan 
kod yürütülmesini sağlıyor.  

 
Romain Dumont yaşanan olayı 

şöyle açıkladı: "Bu güvenlik 
açığından faydalanmak için bir 
saldırganın kötü amaçlı bir 
kütüphaneyi hedef bilgisayarın 
erişebileceği bir yerde, sistemde 
ya da uzak bir paylaşımda sakla
ması ve dosya yolunu önceden 
bilmesi gerekir. Bu açığı hedef 
alan istismar geliştiricileri, bunu 
başarmalarına yardımcı olan 
birkaç numara biliyorlardı. Elek
tronik tablo belgesi WPS Spread
sheet uygulaması ile açıldığında 
uzak kütüphane otomatik olarak 
indirilir ve diskte saklanır". 

 
 Bu tek tıklamalı bir güvenlik 

açığı olduğundan istismar 
geliştiricileri kullanıcıyı kandır

mak ve belgenin normal bir elek
tronik tablo olduğuna ikna 
etmek için elektronik tablonun 
satır ve sütunlarının bir resmini 
içine yerleştirmiştir. Kötü amaçlı 
köprü resme bağlanmıştır 
böylece resimdeki bir hücreye 
tıklandığında istismar tetik
lenecektir. 

 
Kingsoft'un sessizce yayım

ladığı yamayı analiz ettikten 

sonra Dumont, hatanın düzgün 
bir şekilde düzeltilmediğini fark 
etti ve hatalı girdi doğrulaması 
nedeniyle açıktan yararlan
manın başka bir yolunu keşfetti. 
ESET Research her iki güvenlik 
açığını da Kingsoft'a bildirdi ve 
Kingsoft da bunları kabul ederek 
yamaladı. İki yüksek önem dere
celi CVE girişi oluşturuldu: CVE
20247262 ve CVE20247263. 

 

Bu keşif, dikkatli bir yama 
doğrulama sürecinin ve temel 
sorunun tam olarak ele 
alındığından emin olmanın öne
minin altını çiziyor. ESET, Win
dows için WPS Office 
kullanıcılarına yazılımlarını en 
son sürüme güncellemelerini 
şiddetle tavsiye ediyor. 

   HÜSEYİN ARİF ÇAKMAK

Sosyal medyada sponsorlu içeriklerin 
sayısı giderek artmaya başladı. Kul
lanıcılara göre özelleştirilebilen reklam
lar, her ne kadar çevrimiçi deneyimi 
geliştirmeye yardımcı olsa da birçok 
tehlikeyi beraberinde getiriyor. Sahte 
sağlık ürünleri tanıtmak için yapay zeka 
tarafından oluşturulmuş reklamların 
artış gösterdiğini belirten Bitdefender 
Antivirüs Türkiye distribütörü Laykon 
Bilişim’in Operasyon Direktörü Alev 
Akkoyunlu, en yaygın 5 takviye ürün 
dolandırıcılığını ve korunma yöntem
lerini paylaşıyor. 

Sosyal medyada beden sağlığını ele 
alan reklamların sayısı artış göstermeye 
devam ediyor. Toplumun bu tür pay
laşımlara olan ilgisini kendi çıkarları için 
kullanan kötü amaçlı aktörler, kendi 
sahte sosyal medya sayfalarını tanıtan 
reklamlar oluşturmaya başladı. Kul
lanıcıların dikkatini çekmek için reklam
larında gösterişli görseller, deepfake 
videolar ve harekete geçirici mesajlar 
oluşturan saldırganlar, yapay zeka 
teknolojisiyle oluşturdukları içeriklerle 
inandırıcılıklarını artırıyor. Sınırlı süreli 
indirim, sahte ürün incelemeleri, 
kişiselleştirilmiş tedavi hizmeti gibi 
birçok konu hakkında reklam veren 
saldırganlar, kullanıcıların kişisel bilgi
lerini tehdit etmenin yanı sıra çeşitli 
sağlık sorunlarına da yol açabiliyor. Bu 
tür dolandırıcılıklara karşı kullanıcıların 
bilinçli olması ve tanımadıkları sayfalar
dan gelen içerikleri dikkatlice değer
lendirmesi gerektiğini ifade eden 
Bitdefender Antivirüs Türkiye dis
tribütörü Laykon Bilişim’in Operasyon 
Direktörü Alev Akkoyunlu, en yaygın 5 
takviye ürün dolandırıcılığını ve ko
runma yöntemlerini paylaşıyor. 

 
Takviye Ürün Dolandırıcılıklarında 

Görülen En Yaygın Yöntemler 
 
1.Geleneksel Tıbba Alternatif Yaklaşım

lar: İlaç endüstrisinde yaşanan birçok 
skandalın da etkisiyle geleneksel tıbba 
duyulan güvenin azalması, tüketicileri al
ternatif çözümler aramaya yöneltebiliyor. 
Bu güvensizlikten yararlanan siber suçlu
lar, genellikle hiçbir bilimsel kanıtı ol
mayan veya sağlık otoritelerince 
onaylanmamış sağlık ürünlerini içeren 
reklamlar hazırlıyor. 

 
2. Tanınmış Doktorları veya Ünlü Kişi

leri Taklit Etme: Ürünlerinin güvenilir
liğini artırmak amacıyla deepfake 
teknolojisini kullanan saldırganlar, tanın
mış doktorları veya ünlü kişileri taklit 
ediyor. Böylece sağlık alanında itibarlı 
isimlerin veya geniş bir takipçi kitlesine 
sahip ünlü kişilerin sahte video ve görsel
lerini oluşturan saldırganlar, izleyicilerin 
güvenini kazanarak, ürünlerin bilimsel 
veya profesyonel onay aldığı algısını 
pekiştiriyor 

 
3. Yanlış Vaatler: Genellikle insanların 

dezavantajlı yanlarını ve meraklarını 
hedef alan saldırganlar, cazip vaatlerle 
kullanıcıları tuzaklarına çekmeye 
çalışıyor. Sağlık sorunlarına yönelik hızlı 
çözümler, mucizevi sonuçlar veya 
olağanüstü faydalar içeren bu vaatlerin 
hiçbir bilimsel dayanağı bulunmuyor. 
Dolandırıcıların bu tür stratejileri, insan
ların umutlarını ve duygusal hassasiyet
lerini istismar ederek, daha büyük bir 
güven krizi yaratıyor. 

 

4. İkna Edici Mesajlar: ‘Sınırlı Stok’ adı 
verilen bu yöntem ile saldırganlar, “şimdi 
harekete geçin yoksa kaybedersiniz”, 
“sadece bugün indirimde” gibi ifadelerle 
veya “ilaç endüstrisinin veya doktorların 
bilmenizi istemediği gizli bir ilaç” iddi
alarıyla reklamlarına olan ilgiyi artırıyor. 
Bu tür ikna edici mesajlar, kullanıcılara 
sadece maddi kayıplar yaşatmakla 
kalmıyor, aynı zamanda yanlış tedavi 
yöntemleri kullanmalarına ve sağlık
larının daha da kötüleşmesine yol aça
biliyor. 

 
5. Sahte Yorumlar: Dolandırıcılar, ürün 

veya hizmetlerinin sözde etkisini kanıtla
mak için sahte yorumlar ve incelemeler 
oluşturabiliyor. Genellikle sahte profiller 
veya bot hesaplar tarafından yapılan bu 
yorumlar, ürünün mükemmel olduğuna 
dair abartılı iddiaları içeriyor. Gerçekte 
ise bu yorumlar, kullanıcıları kandırmak 
ve sahte ürünlere yönlendirmek için kul
lanılan bir aldatmacadan öteye gitmiyor. 

 
 
Takviye Ürün Dolandırıcılığına 

Karşı Nasıl Korunulur? 
 
Belirli ilaçların veya tıbbi ürünlerin 

kullanılması gerektiğinde yalnızca serti
fikalı bir doktorun talimatlarına uyun. 

Herhangi bir satın alma işlemi yap
madan veya iletişim bilgilerinizi ya da 
kredi kartınızı vermeden önce takviye 
ürün şirketlerini ve ürünlerini çevrimiçi 
olarak araştırın. Olası müşteri şikayet
lerini inceleyin. 

Sosyal medya platformlarında 
karşılaştığınız tüm takviye ürün reklam
larını doğrulayın. Dolandırıcılar, kul
lanıcıları yanıltmak için bilimsel terimler 
kullanabilir. Bu nedenle belirli bir 
markaya aşina değilseniz, önce bir sağlık 
uzmanına danışın.  

Asla banka kartıyla ödeme yapmayın 
ve yinelenen ödemeleri kontrol etmek 
için kredi kartı ekstrelerini yakından 
takip edin. 

Zararlı platformları ve web sitelerini 
savuşturmak için kimlik avı ve 
dolandırıcılık önleme filtreleme sistem
lerine sahip özel bir güvenlik çözümü 
kullanın.

Siber casuslar güvenlik 
açıklarından içeri sızıyor 

SOSYAL MEDYADA YER ALAN SAHTE TAKVİYE 
ÜRÜN REKLAMLARI VE KORUNMA YÖNTEMLERİ 

ESET araştırmacıları, Windows için WPS Office'te (CVE20247262) bir uzaktan kod çalıştırma güvenlik açığı keşfetti. Açığın, Güney 
Kore'ye bağlı bir siber casusluk grubu olan APTC60 tarafından Doğu Asya ülkelerini hedef almak için kullanıldığı paylaşıldı. 
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HİKmet dolu, ibret dolu ve hikmetve ibretle baktığımızda bize fikir vere-cek şuur  dolu bir Dünya'dayız. İnsan baktığında görecek. Bununiçin hikmet ve ibretle bakacak. 
Bakmaktan murat görmektir. Mu-

rada ulaşmak için etrafındakileri iyi
müşahede etmek şart.Boşa değil bu hayat. Sebepsiz değilbu gördüklerin.Denizin kıyısındayız hepimiz. Bu Dünya’nın bir deniz kıyısındanne farkı var.Dünya’da nerede olursan ol, bir de-niz kıyısını tefekkür et. Gördüklerine iyibak. Kıyıda geziniyorum. Hatta gezin-mekten öte, yoğun dalgalara ve şiddetlekaraya vuran sulara yaklaştıkça yaklaşı-yorum. Karşı taraf uçsuz bucaksız. Şu andaburada kıyıya vuran dalgalar acaba kar-

şı kıyılardan kaç gün önce yola çıktılar? Böyle düşünürken birden hayalimedenize doğru akan nehirler düştü. Çok ilginç geldi birden. Bir tarafta kıyıya doğru yol alan dal-galar, bir tarafta kıyıya doğru akan ır-maklar. Bir tarafta doğum, bir tarafta ölüm. 
Dalgalar doğumu mu temsil edi-

yor? Çünkü karaya çıkıyor. Denize
akan nehirler ölümü mü temsil edi-
yor? Çünkü denizle buluşuyor. Yoksa tam tersi mi?

Dalgalar ölümü mü temsil ediyor?
Çünkü kıyıya vurduğunda işi bitiyor.
Denize akan nehirler doğumu mu
temsil ediyor? Çünkü denizle buluştu-
ğunda canlı bir ortama kavuşuyor,
başka bir aleme karışıyor. Bilmiyorum hangisi hangisini temsilediyor?Ancak ilginç olan şu, bir devri daim

var. Biri geliyor, biri gidiyor. Biri doğu-yor, biri ölüyor. Hayat dolup dolup boşa-lıyor. Fark etmiyoruz. Denizlerde mi dolup dolup boşalı-yor biz farketmeden?
Sahi söyleyin bana hangisi do-

ğum, hangisi ölüm?
Dalgaların kıyıya vurması mı, ne-

hirlerin kıyıya kavuşması mı?
Hangisi doğum, hangisi ölüm?Bir kişi öldüğünde cenneti kazan-mışsa bu bir ölüm müdür, yoksa doğummudur? Birisi doğduğunda gaflet ve ce-halet üzere bir hayat yaşayacaksa o do-ğum mudur, yoksa ölüm müdür?Yine deniz kıyısındayım. Bunca nehirler akıyor, bunca yağ-murlar yağıyor. Ancak denizler taşmı-yor. Denizler hep aynı kararda. Nedentaşmıyor?Bunca nehirler, sular dağlardan aşa-ğıya doğru süratle akıyor, akıyor. O neh-rin, o suyun çıktığı dağın altında okya-nus mu var? Neden bitmiyor su, suyunakışı neden sona ermiyor? Bunca su ne-reden geliyor?Vallahi hayatta mucize aramayın. Hayatta her şey mucize. Tavuğun yumurtası, ineğin sütü,ağacın meyvesi, arının balı mucize. Bu nimetleri bize sunan var.O Allah’tır. 

Vallahi bu nimetlerin hiçbirini ya-
lanlayamayız. Çünkü birer mucize.(Kuran-ı Kerim’de Rahman Suresi’nde30’dan fazla ayette tekrarlanan “o haldehangi nimeti yalanlarsınız” sorusu dahimucize.)Mucizeyi görüp de, mucizeyi duyupda, mucizeyi yaşayıp da onu yalanlayanen ahmak ve en sefih ve ebleh birisidir. Peygamberlerin mucizesinden bah-setmiyorum. (Onlar zaten ayrı bir ger-çektir.)Her gün gördüğümüz, duyduğumuzve yaşadığımız mucizelerden bahsedi-yorum. Tavuğun yumurtasını, ineğin sütü-nü, ağacın meyvesini, arının balını yiyipiçtiği halde, bunları birer nimetten öncebirer mucize olarak görmeyip de üze-rinde tefekkür etmeyen ve Allah’a şü-kretmeyen herkes ahmak, sefih ve eb-lehtir. 

Ey Ahmet Sandal, sen onlardan
olma. 

Sen tefekkür ve tezekkür edenler-
den ol.Hayattaki her şeye bak ve gör. Tüm nimetleri birer sunum olarakidrak et ve onları sunanın Allah olduğu-nu anla ve huşu ile secde et.Yahudiler gibi nankör olma. Yahudi-ler gibi aç göz olma. Yahudiler gibi fe-

satçı olma. 
Her nankörde, her aç gözde ve her

fesatçıda biraz Yahudilik vardır, ken-
disi neseben Yahudi olmasa da.Yahudilerin nankörlüğü, aç gözlüğüve fesatçılığı Kuran-ı Kerim’de sık sıkdikkat çekilen hususlardır. Aç Kuran-ı Kerim’i oku ve anla kişükredenlerden, akledenlerden ve ıs-lahçılardan ol.

Sana gereken bütünüyle bu haya-
tın bir imkan olmadığını ve imtihan
olduğunu kavramandır. Bu Dünya’ya imtihan değil de imkandersen Yahudileşirsin. Yahudileşmemek için tefekkür et vehikmet ve ibret ile bak hayata. Ve bu yazıda dikkat çektiğim şu hu-susu tekrar düşün. 

Kıyıya vuran dalgalar ile kıyıya
akan nehirler üzerinde özellikle tefek-
kür eyle. Hangisi doğum, hangisi
ölüm? Kıyıya vurmak mı, kıyıya var-
mak mı? Hangisi doğum, hangisi
ölüm?Ha bir de şu önemli, “dalgalar kıyıyavarmak için mi yola çıkarlar, kıyıya vur-mak için mi yola çıkarlar?”Bunu da başka bir yazıda anlatalım.Siz bu soru üzerinde düşünedurun.Vesselam.

AHMET SANDAL
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KIYIYA VURMAK MI /
KIYIYA VARMAK MI?

İsRaİl'de binlerce kişi, Gazze'deateşkes ve esir takası anlaşmasını im-zalamak istemeyen Başbakan Binya-min Netanyahu ve hükümetine karşıprotestolarına gece boyunca devametti. Gazze Şeridi'ndeki İsrailli esirler-den 6'sının cesedine ulaşıldığınınaçıklanması üzerine, ateşkes ve esirtakası anlaşmasını sabote etmekleeleştirilen Netanyahu ve hükümetinekarşı protestolar başladı.Gösterilerin merkezi, başkent TelAviv'deki Savunma Bakanlığı'nın bu-lunduğu Menachem Beginve Kaplan caddeleri oldu.Gösteriyi organize edengruplar, Tel Aviv'deki pro-testolara yaklaşık 300 binkişinin katıldığını, ülke ge-nelinde ise gösterilere katı-lımın 500 bini aştığını be-lirtti. Ellerinde İsrail bay-rakları bulunan protestocu-lar, Başbakan Netanyahu vehükümetindeki siyasetçileraleyhinde pankart, afiş vedövizler de taşıdı.

İsrailli esirlerin bir an önce evleri-ne dönmesi çağrısı yaparak davul vedüdük çalan protestocular, "Hepsi he-men eve", "Yardım" yazılı dövizler ta-şıdı. Göstericiler, "(Netanyahu) Bibiesirleri serbest bırak", "Sen baştasın,sen suçlusun" şeklinde sloganlar attı.Burada düzenlenen gösterinin ardın-dan gruplar, kentin ana yollarına yö-neldi. Demir bariyerlerin arkasındakonuşlanan İsrail polisi, göstericileringeçişini engellemeye çalıştı. Taraflararasında birçok noktada arbede ya-

şandı. Polis bariyerlerini farklı rotalar-dan ilerleyerek aşan göstericiler, ken-tin ana arteri Ayalon Otoyolu'nu çiftyönlü trafiğe kapattı. Göstericiler, oto-yolda birçok noktada ateş yaktı, bir-den fazla kez havai fişek fırlattı.İsrail polisi, atlı birlikler ve sesbombasıyla göstericilere müdahaleetti. Göstericilerle arbede yaşayan İs-rail polisi, Tel Aviv'de 15 kişiyi gözaltı-na aldığını açıkladı.Tel Aviv, Hayfa ve Batı Kudüs'ünyanı sıra ülkenin çeşitli noktalarındayapılan yürüyüş ve protes-tolarda, hükümetin istifasıve esirlerin geri getirilmesitalep edildi. Hayfa'da topla-nan binlerce kişi, kentinmerkezindeki kavşağı trafi-ğe kapattı, ateş yaktı. İsrailpolisinin burada da gösteri-cilere müdahalesinde arbe-de yaşandı. Ülke genelindegöstericilerin, protestolarsırasında bazı yollar ve kav-şaklarda trafiği engellediğihaberleri geldi. (AA)

KataR merkezli Al Jazeera Televiz-yonuna konuşan Hayye, "Halihazırdagerçek anlamda müzakereler yok, neyazık ki kaçamak ve zaman kaybı sözkonusu. İki haftadır müzakereler yürü-tülüyor ancak hiçbir sonuç yok, Netan-yahu esir takası istiyorsa bizler hazırız."dedi. Netanyahu'nun, Gazze Şeridi'ninkuzeyi ile güneyini ayıran Netzarim Ko-ridoru ve Mısır-Gazze sınırındaki Phila-delphi Koridoru'ndan çekilmeyecekleriısrarını dillendirdiğini hatırlatan Hayye,"Ben de net olarak diyorum ki; GazzeŞeridi'nden tamamen çekilme olmadığısürece anlaşma olmayacak." ifadelerinikullandı. Netanyahu'nun savaşı sürdür-mek istediğini dile getiren Hayye, çünkümutabakata varmanın bir bedeli olacağıve Netanyahu'nun da bedel ödemek is-temediğini belirtti.Gazze'nin Refah kentinde ölü bulu-nan İsrailli 6 esir konusuna da değinenHalil el-Hayye, "Söz konusu esirlerinbir anlaşmayla ailelerine kavuşmalarımümkündü ancak İsrail ordusu ve Ne-tanyahu'nun ısrarı hem bunların ölü-müne sebep oldu hem de bunlarla ya-şayan ve onları koruyan onlarca kişiyiöldürdü." diye konuştu. İsrailli bazıesirlerin doğrudan İsrail askerlerininkurşunuyla öldürüldüğünü anlatanHayye, Netanyahu ve ekibinin İsrailliesirlerle ilgilenmediğini kaydetti. Hay-ye, Netanyahu'nun kendini kahramangöstermeye çalıştığını ifade ederek,

"Bu 6 esiri de işgalci doğrudan öldür-müş oldu, bombardımanlarıyla ölme-lerine yol açtı." dedi.Öldürülen 6 esir arasında ABD va-tandaşı bir gencin de olduğuna ve Ka-tar'ın talebi doğrultusunda muhtemelbir esir takasında onu çıkarmayı he-deflediklerine işaret eden Hayye, söz-lerini şöyle sürdürdü: "O gencin annebabasıyla konuştuğuna dair Katarlılarabir video kaydını teslim etmiştik. Genç,videoda İsrail hükümetine de hitapetti. Kassam Tugayları, bir süre sonra ogenç ve onu koruyanlarla iletişimin ke-sildiğini duyurdu. Bu da gösteriyor kisöz konusu genç doğrudan işgalci sal-dırısına maruz kaldı. O günden sonrada kendisiyle ilgili bilgi alınamadı, di-ğer bazı esirlerle ölü bulundu."
"aksamasından 
aBd sorumludur"Gazze'de ateşkes ve esir takası süre-cinin aşamalarına da değinen Hayye,müzakerelerin tüm aşamalarında Ne-tanyahu'nun anlaşmayla ilgilenmediğinigördüklerini anlattı. Netanyahu'nun or-dusuyla yüzlerce Filistinliyi öldürerekİsrailli 2 veya 3 esirin iade edilmesi giri-şimi yerine bir esir takasıyla onları kur-tarabilme seçeneğine sahip olduğunadikkati çeken Hayye, şunları söyledi: "Netanyahu gerçekten esir takasıistiyorsa bizler bunu derhal yapmayahazırız. Nitekim bizler, esir takası ve

halkımıza yönelik savaşın durdurul-ması için ciddi anlamda esneklik gös-terdik. Müzakerelerin aksamasındanABD sorumludur. ABD, sunduğu teklif-ten dahi hızlıca geri adım attı. Martayından beri arabulucular üzerindenmüzakereler vardı. Bizler ateşkes, esirdeğişimi, işgalcinin geri çekilmesi veyeniden imarın üzerinde durduk."İlk başta her İsrailli askere karşı 500Filistinlinin serbest kalmasını, diğer heresire karşı da 250 kişinin salıverilmesiniistediklerini dile getiren Hayye, dahasonra arabulucuların müdahalesiyle heraskere karşı 500 kişi yerine 50 ve diğeresirler için 250 kişi yerine 30 kişinin sa-lıverilmesini istediklerini kaydetti. ABDve arabulucu ülkelerin bunu büyük biresneklik olarak gördüklerini ancak so-nuca varmak için bir şey yapmadıklarınıaktaran Hayye, İsrail'in ise bu esnekliğekarşı güneydeki Refah kentine kara sal-dırıları başlattığını ifade etti.
netanyahu'nun şartlarıHayye, Netanyahu'nun 27 Mayıs'tasunduğu taslağın ABD Başkanı Joe Bi-den ve Birleşmiş Milletler GüvenlikKonseyi tarafından benimsendiğinedikkati çekerek, bir anlaşmanın olmasıumuduyla söz konusu teklifi kabul et-tiklerini ancak buna rağmen İsrail'inyeni maceralar peşine düştüğünü an-lattı. Netanyahu'nun 2 Temmuz'dansonra ABD ziyareti öncesinde 27 Ma-

yıs'ta belirtilen eski şartlarına aykırıyeni koşullar öne sürdüğünü belirtenHayye, Netanyahu'nun yeni şartlarındamüebbet hapis cezasına çarptırılmışhiçbir esirin serbest kalmamasının ol-duğuna işaret etti.Netanyahu'nun kendi teklifindekiher maddeye yeni bir şart eklediğinevurgu yapan Hayye, Netzarim ve Phila-delphi koridorlarının bunlara dahil ol-duğunu ifade etti. Hamaslı yetkili Hayye,"Burada yeniden tekrar ediyorum, Filis-tinli esirler serbest kalmadığı, savaşdurmadığı ve işgalci İsrail çekilmediğisürece anlaşma olmayacak." dedi.ABD'nin sunduğu teklife uyması içinİsrail'e baskı kurması gerektiğini dilegetiren Hayye, "Geçen hafta arabulucu-lara, 2 hafta boyunca neyin üzerindemutabık kaldıklarını sorduk. İşgalciyleherhangi bir sonuca varamadıkları yanı-tını aldık. Maalesef müzakereler Netan-yahu'nun şartları etrafında dönüyor."ifadelerini kullandı. Hayye, 2 Tem-muz'da sunulan öneriye bağlı kaldıkları-na dair arabulucu ülkelere bilgi verdik-lerini söyledi. İsrail'in 7 Ekim'den buyana Gazze Şeridi'ne düzenlediği saldı-rılarda en az 16 bin 673’ü çocuk, 11 bin269’u kadın olmak üzere 40 bin 738 Fi-listinli öldü, 94 bin 154 kişi yaralandı.Enkaz altında halen binlerce ölü ol-duğu bildirilirken, halkın sığındığı has-tane ve eğitim kurumları hedef alınaraksivil altyapı da tahrip ediliyor. (AA)

İsRaİl'İn en büyük işçi sendikası His-datrut'un, hükümetin "Gazze'de ateşkes vekarşılıklı esir takası anlaşmasını imzalama-sı" talebiyle ülke genelinde gittiği genelgrev başladı. İsrail'de sabah saatlerindenitibaren işçi sendikasının ilan ettiği genelgrev kapsamında İsrail'in dünyaya açılankapısı niteliğindeki Ben Gurion Havalima-nında gidiş seferlerinin sabah 08.00-10.00arası aksadığı, geliş seferlerinin ise çalıştığıbildirildi. İsrail Havalimanları İdaresi Söz-cüsü Lisa Drir, AA muhabirine yaptığı açık-lamada, Ben Gurion Havalimanının bugünaçık olduğunu ve 60 bin kişinin yolculukyapmasının planlandığını belirterek, tümhava yollarının yerel saatle 08.00-10.00arası seferlerini yeniden planladığını söyle-di. Havalimanında gidiş seferleri için saba-hın erken saatlerinde kontuarlarda kuyruk-lar oluştu. Havalimanının sefer ekranındabazı uçuşların rötar yaptığı ancak daha son-ra seferlerin zamanında kalkmasının plan-landığı görüldü. Batı Kudüs'teki Mamillaisimli alışveriş merkezindeki dükkan ve iş-letmeler greve katılarak kepek indirdi.Tel Aviv'in merkezindeki Azrieli isimliAVM'deki dükkan ve işletmelerin yarısın-dan fazlasının greve katılarak kepenk indir-diği ancak kalanlarının bugün çalıştığı be-lirtildi. Bazı toplu taşıma otobüs şirketlerive raylı seferlerin öğlen 12.00'ye kadar ça-lışmayacağı, bazı şehirlerde de tren vetramvayların düşük kapasite çalıştığı akta-rıldı. İsrail Havalimanları İdaresi, İsrail Li-man İşletmeleri, Hayfa, Usdud (Aşdod), Ha-dera Limanları, İsrail Elektrik Şirketi ve İs-rail Posta Hizmetleri gibi kamu şirketleri-nin bugün greve katıldığı kaydedildi.Bazı üniversiteler ve belediyelerin yanısıra bazı ulusal bankaların da bugün grevegittiği, Göç İdaresi, Vergi İdaresi, Parklar,Bahçeler İdaresi gibi kurumların da bugünişe gitmeyeceği ifade edildi. Hastanelerinhafta sonu düzeninde çalışacağı, anaokulu vekreşlerin kapanacağı, okullarınsa yarım güneğitim yapacağı aktarıldı. İsrail'de sigorta,alışveriş merkezi işletmecileri, tekstil, teleko-münikasyon gibi birçok sektörden özel şir-ketlerin de bugün greve katıldığı ve hüküme-ti "siyasi ve ekonomik tablo" nedeniyle eleş-tirdiği bildirildi. İsrail genelinde bazı AVM'le-rin kapalı olduğu görüldü. Öte yandan, grev-le eş zamanlı İsrail genelinde onlarca nokta-da binlerce kişinin hükümetin Gazze'de ateş-kes ve esir takası anlaşmasını imzalaması ta-lebiyle gösteriler yaptığı bildirildi.Bu arada, İsrail'de hükümet, grevin, işçiişveren anlaşmazlığı nedeniyle değil "siyasiamaçla" yapıldığı iddiasıyla durdurulmasıiçin Ulusal İşçi Mahkemesine başvurdu. Ma-liye Bakanı aşırı sağcı Bezalel Smotrich'intalebiyle yapılan başvuruda "grevin devle-tin işleyişini aksattığı, sağlık, eğitim, ulaşımve güvenlikte ülkenin içinden geçtiği ola-ğanüstü halde aksamaya yol açtığı" savu-nuldu. Mahkemenin bugün öğlen saatlerin-de toplanarak devletin sunduğu "grevindurdurulması" talebini görüşeceği belirtil-di. (AA)

Hamas: Netanyahu esir 
takası istediğinde hazırızHamas’ın Siyasi Büro Üyesi Halil el-Hayye, Gazze’de ateşkes ve esir takası içinİsrail’le gerçek bir müzakerenin olmadığının altını çizerek, İsrail Başbakanı Bin-yamin Netanyahu’nun istemesi halinde anlaşma için hazır olacaklarını söyledi İsrail'de genel 

grev yapıldı

Rusya Dışişleri Bakanı Sergey Lavrov,Türkiye ile Suriye arasındaki normalleşmeadımlarına yönelik açıklamalarda bulundu.Russia Today'e (RT) mülakat verenLavrov; Rusya, Türkiye, Suriye ve İran'ınyakın gelecekte Ankara ve Şam arasındakiilişkilerin normalleştirilmesini görüşmeküzere bir toplantı daha yapmayı planladık-larını belirtti. "Geçen yıl hem savunma hemde dışişleri bakanlıkları ve özel kurumlarınkatılımıyla toplantılar düzenlemek için bü-yük çaba sarf ettik. Bu toplantıları Suriyeile Türkiye arasındaki ilişkilerin normalleş-mesine yol açabilecek koşulları görüşmekiçin kullandık. Bu toplantılara Suriye, Tür-kiye, Rusya ve İran'dan temsilciler katıldı."diyen Lavrov, Türkiye'nin Suriye'den asker-lerini çekmeyi görüşmeye hazır olduğunuiddia ederek, "Türkler buna hazır ama he-nüz belirli parametreler üzerinde anlaşma-ya varılmadı. Mültecilerin geri dönüşü,Türk birliklerinin varlığını gereksiz kılacakterör tehdidini bastırmak için gerekli ön-lemler hakkında konuşuyoruz. Tüm bunlarüzerinde çalışılıyor." ifadelerini kullandı.

Lavrov: Ankara 
ve Şam arasında 

toplantı planlıyoruz
İsrail'de Netanyahu öfkesi
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Galatasaray, Trendyol Süper Lig'in4. haftasında deplasmanda Adana Demirs-por'u 5-1 yenerek milli maç arasına moral-li girdi.Sarı-kırmızılı ekip, ligde ilk 2 maçınıkazansa da Turkcell Süper Kupa'daki 5-0'lık Beşiktaş yenilmesi ve UEFA Şampi-yonlar Ligi'nde Young Boys'a elenmesi ne-deniyle sıkıntılı günler geçiriyor.Ligin dördüncü haftasında Adana De-mirspor'a konuk olan "Cimbom", 9. daki-kada Kerem Aktürkoğlu, 18. dakikada Se-mih Güler (kendi kalesine), 31. dakikadaBarış Alper Yılmaz, 38. dakikada DriesMertens ve 60. dakikada Abdülkerim Bar-dakcı ile fileleri havalandırdı. Adana De-mirspor'da Andreaw Gravillon 79. dakika-da takımının tek golünü kaydetti.İki takım da birer penaltıdan yararla-namadı.
dokuz puana ulaştıGalatasaray, Süper Lig'de çıktığı 3 maçıda kazandı.Sarı-kırmızılı ekip, bu sezon ligde Ata-kaş Hatayspor ve TÜMOSAN Konyaspor'unardından Adana Demirspor'u da mağlupetti. Bir maçı eksik olan "Cimbom" millimaç arasına 9 puanla girdi.
Kalesini yine gole kapatamadıGalatasaray, bu sezon çıktığı 6. resmimaçta da gol yedi.Süper Kupa'da Beşiktaş'tan 5 gol yiyensarı-kırmızılı ekip, UEFA Şampiyonlar Ligiplay-off turunda İsviçre temsilcisi YoungBoys'a 3-2 ve 1-0'lık skorlarla yenildi.Galatasaray, Süper Lig'de kazandığı 3mücadele ise birer gol yedi.
barış ve Kerem, ikişer gole yükseldiGalatasaray'ın milli yıldızları Barış Al-per Yılmaz ile Kerem Aktürkoğlu, bu sezonilk 3 maçta iki gole ulaştı.Ligin ikinci haftasında 2-1 kazanılanTÜMOSAN Konyaspor mücadelesindebirer gol kaydeden Barış ile Kerem, Ada-na Demirspor maçını da boş geçmedi.Adana temsilcisi karşısında golleriy-le galibiyete katkı veren Mertens ileAbdülkerim ise bu sezon ilk kez filelerihavalandırdı.

Galatasaray, milli 
araya moralli girdi

trendyol 1. Lig ekibi Adanaspor, 30Ağustos'ta geçirdiği rahatsızlık nedeniylehastaneye kaldırılan teknik direktör SolBamba'nın hayatını kaybettiğini duyurdu.Kulübün X sosyal medya hesabındanyapılan açıklamada, Bamba'nın, Trendyol1. Lig'in 4. haftasında 30 Ağustos'ta dep-lasmanda oynadıkları Manisa FK maçı ön-cesi rahatsızlandığı belirtildi.Açıklamada, "Teknik DirektörümüzBamba, Manisa Celal Bayar ÜniversitesiHastanesine kaldırılmış ve burada verdiğiyaşam savaşını maalesef kaybetmiştir. Baş-ta ailesi olmak üzere camiamızın başı sağolsun." ifadesi kullanıldı.
"Bu hikaye böyle bitmemeliy-
di"Manisa FK maçının ardından, hastane-de tedavisi süren Bamba'nın durumunu ta-kip için Manisa'da kalan Adanaspor Başka-nı Asil Bostancı ile genel menajer Cenk Ka-rayel, vefat haberinin ardından hastaneyegeldi.Asil Bostancı, hastane önünde gazete-cilere yaptığı açıklamada, yaşadıkları acıkayıp nedeniyle konuşmakta zorlandığınıbelirterek, "Çok acı bir olay yaşadık. Hiçbeklenmedik bir şeydi bizim için. Her şey-den önce yüreği futbolla atan, futbolu çokseven, kalbi çok iyi, çok düzgün bir adamdı.Allah rahmet eylesin, kaybı gerçekten bizive takımı çok etkiledi." dedi.Bamba ile uzun vadeli planlar yaptıkla-rını aktaran Bostancı, "Çok daha başkaplanlarımız vardı, daha uzun soluklu ola-caktı, başka projelerimiz vardı. Bu hikayeböyle bitmemeliydi. Çok üzgünüz. Ne diye-ceğimi de bilemiyorum. Şimdi evraklarıbekliyoruz, büyük ihtimal yarına yetişecek,federasyonla da görüştük. Fransa'ya cena-zeyi nakledeceğiz, inşallah ben de gidece-ğim zaten." diye konuştu.Bostancı, Bamba'nın maç sabahı oteldeateşlendiğini dile getirerek, "Beklenmedikbir şeydi, daha önce tedavisini oluyorduama işte kan değerlerinde düşüş olmuşmaç sabahı ve hastaneye kaldırdık. Konu-şamıyorum da diyecek bir şey de bulamı-yorum. Maç sabahı ateşlenmiş, kusması ol-muş, ambulansa bindirdik, hastaneye ye-tiştirdik." ifadelerini kullandı.Sol Bamba'nın eşi Chole ElizabethBamba'nın da Fransa'dan Manisa'ya geldi-ği ve cenaze nakil işlemlerini takip ettiğiöğrenildi.

Adanaspor Teknik 
Direktörü Sol Bamba

hayatını kaybetti

mİllİ sporcu Şükrü Kirlikaya, imkan-sızlıklar nedeniyle yıllar önce muaythaisporunu bırakmak zorunda kalan babası-nın milli forma hayalini gerçekleştirecekolmanın gururuyla Gençler Dünya Muayt-hai Şampiyonası'na hazırlanıyor.Babasının yönlendirmesiyle 7 yaşındamuaythai sporuna başlayan Şükrü, gittiğispor salonunda şu anki milli takım antre-nörü Kevser Bilgin'le tanıştı. Antrenörü-nün gözetiminde çalışmalarını sürdüren17 yaşındaki sporcu, katıldığı il seçmele-rinde başarılı oldu.Bu yıl Antalya'da düzenlenen GençlerMuaythai Türkiye Şampiyonası'nda çıktığı5 maçı da kazanan Şükrü, milli takıma se-çildi. Türkiye'yi 12-19 Eylül tarihlerindeTayland'ın başkenti Bangkok'ta gerçekleş-tirilecek Gençler Dünya Muaythai Şampi-yonası'nda temsil edecek Şehit Ömer Ha-

lis Demir Anadolu Lisesi 11. sınıf öğrenci-si Şükrü, babasının hayali olan milli takımformasını giyecek olmanın heyecanını ya-şıyor.Milli sporcu Şükrü Kirlikaya, AA mu-habirine, başarılı olabilmesi için kendisinedestek verenlere teşekkür etti. Antren-manlarını babasının ve antrenörünün gö-zetiminde sürdürdüğünü anlatan Şükrü,"Buralara gelmemdeki en büyük etkenbabam ve Kevser hocam. Onların izindendevam etmeye çalışıyorum. Bu yıl Antal-ya'da yapılan organizasyonda 5 maç yapa-rak Türkiye şampiyonu oldum. Bu sayedeeylülde Tayland'da yapılacak dünya şam-piyonasına katılmaya hak kazandım. Ora-da en büyük hedefimiz İstiklal Marşı'mızıokutup, ay yıldızlı bayrağımızı zirveyeçektirmek ve dünya şampiyonu olmak."diye konuştu.

babasının tavsiye-si üzerine judoya başla-yan Paralimpik JudoMilli Takımı'nın ağırsıklet sporcusu OnurTaştan, 2024 Paris Pa-ralimpik Oyunları'ndamadalya için mücadeleedecek.Fransa'nın başkentiParis'te başlayan ve 8Eylül'e kadar sürecekoyunlarda Onur Taştan,judo J1 + 90 kiloda ta-tamiye çıkacak.Onur Taştan, AAmuhabirine, çalışmala-rının oldukça iyi geçti-ğini söyledi. Evli ve bir çocuk babasıolduğunu belirten milli judocu,"Anne ve babam tekvando antrenö-rü olduğu için spora bu alanda baş-ladım. Görme engelim ilerleyincearayışa girdik. Babamın tavsiyesi ilejudoya başladım. İyi ki başlamışım,keşke daha önce başlasaydım." dedi.

"Şampiyonluk için elimizden
geleni yapıyoruz"Hedefleri bulunduğuna işareteden Onur, "Avrupa ve dünyadaüçüncülüğüm, grand prixlerde ikin-ciliğim var. Bir önceki olimpiyatasakatlık yaşadığım için gidemedim.

Kısmet bu olimpiyataymış. Hedefi-miz yüksek, olimpiyatta altın ma-dalya almak istiyorum." diye konuş-tu. Çok iyi hazırlandığını dile geti-ren Onur, "Antrenmanlarımızı ol-dukça yoğun yaptık. Şampiyonlukiçin elimizden geleni yapıyoruz."ifadesini kullandı.

Formula 1'de İtalya 
Grand Prix'sini Charles

Leclerc kazandı
Formula 1 Dünya Şampiyo-nası'nda sezonun 16. yarışı olanİtalya Grand Prix'sini Ferrari'ninMonakolu pilotu Charles Leclerckazandı.İtalya'nın Monza kentiyle aynıadı taşıyan 5,7 kilometrelik pistteyapılan yarış, 53 tur üzerinden ko-şuldu.Damalı bayrağı 1.14.40'lık de-recesiyle Leclerc, ilk sırada geçti.Monakolu pilot, bu sezon ikincikez podyumun en üstünde yer aldı.Avustralyalı Oscar Piastri (McLa-ren) liderin 2.66 saniye gerisindengelerek ikinci oldu. McLaren'denLando Norris ise liderin 6.15 sani-ye sonra finiş çizgisine ulaştı.F1'de bu sezon düzenlenen ya-rışlarda Max Verstappen 7 kez ilksırada yer aldı, Leclerc'in yanı sıraLando Norris ve Lewis Hamiltonikişer, George Russell, Carlos Sainzve Oscar Piastri birer kez podyu-mun zirvesine çıktı.Sezonun 17. yarışı AzerbaycanGrand Prix'si, 13-15 Eylül'de koşu-lacak.

İstanbul’un Beykoz ilçesindeyapılan yarışma, Gençlik ve SporBakanlığının himayesinde, Herkesİçin Spor Federasyonu, Türkiye Tri-atlon Federasyonu ve Challenge Fa-mily iş birliğiyle Beykoz Belediyesi-nin ev sahipliğinde ve ağız sağlığıürünleri markası Oral-B’nin spon-sorluğuyla 4. kez düzenlendi.Etkinliğe P&G Türkiye, Kafkasyave Orta Asya Yönetim Kurulu Başka-nı Tankut Turnaoğlu ve Türkiye Tri-atlon Federasyonu Başkanı BayramYalçınkaya katıldı. Boğazdaki nefeskesen yarışı Avrupa Triatlon Fede-rasyonu Başkanı Renato Bertrandi,Avrupa Triatlon FederasyonuCEO’su Michele Tiozzo, Asya Triat-lon Birliği Teknik Kurul Başkanı Sa-rita T. Zafra ve Challenge CEO’suJort Vlam da izledi.Triatletler, zorlu mücadeleye,güneşin doğmasıyla 2024 ParisOlimpiyat Oyunları'nda Türkiye'yegümüş madalya kazandıran millisporcu Yusuf Dikeç ve Oral-B’ninmarka yüzü oyuncu ve seramik sa-natçısı Yağmur Tanrısevsin’in Kan-lıca’da Dikeç’in ünlü pozuyla verdi-ği startla başladı.Zorlu parkurda önce İstanbulBoğazı’nda yüzen sporcular, ardın-

dan Fatih Sultan Mehmet Köprü-sü’nü de geçerek 40 kilometre pe-dal çevirdi ve son olarak Küçüksu-Çubuklu arasında 10 kilometrekoştu.
Turnaoğlu: "Sporun iyileştiri-
ci gücüne inanıyoruz"Yerli ve yabancı 680 triatletinkatıldığı mücadelenin ardından ka-dınlar genel klasmanda Ece Calp,2.17.20'lik derecesiyle birinci oldu.İpek Öztosun, 2.19.08’lik süresiyleikinci ve Zeren Yılmazkaraosmanoğ-lu 2.37.42’lik zamanıyla üçüncü sı-rayı aldı.Erkekler genel klasmanda iseBehzad Nobaripur, 2.00.48’lik dere-cesiyle zirvede yer aldı. BahadırTama, 2.01.38’lik süresiyle ikinci ve

Dominik Dubej 2.05.41’lik zamanıy-la üçüncü oldu.Çok heyecanlı ve çekişmeli biryarışma olduğunu belirten P&GTürkiye, Kafkasya ve Orta Asya Yö-netim Kurulu Başkanı Tankut Tur-naoğlu, "Toplumsal kalkınmayıdesteklemek bizim iş yapma tarzı-mızın ayrılmaz bir parçası. Sporuniyileştirici ve dönüştürücü gücüneinanıyoruz. Oral-B Challenge İstan-bul, çok değerli bir etkinlik. Triat-lonun Türkiye’de gerçekleşmesinisağlayan Gençlik ve Spor Bakanı-mız Sayın Dr. Osman Aşkın Bak’a,onun nezdinde tüm bakanlık teşki-latına ve Sayın Bayram Yalçınka-ya’ya, organizasyona ev sahipliğiyaptığı için de Beykoz BelediyeBaşkanı Sayın Alaattin Köseler’e te-

şekkür ediyorum." diye konuştu.
Yalçınkaya: "Dünya kamuoyu-
nun dikkatini çekiyor"Türkiye Triatlon FederasyonuBaşkanı Bayram Yalçınkaya iseChallenge İstanbul'un ilk ve tek kı-talararası triatlon organizasyonu ol-duğunu vurgulayarak "Asya ve Avru-pa'da eş zamanlı yapılan bir yarış.Bu yönüyle dünya kamuoyunun dadikkatini çekiyor. Yine büyük ilgi gö-ren coşkulu bir organizasyon oldu.Bu organizasyonda emeği geçentüm belediye, federasyon, P&G veOral-B çalışanlarına katkılarındandolayı çok teşekkür ediyorum. Uma-rım her geçen sene triatlonun geli-şimine ciddi katkılar vererek devamedeceğiz." ifadelerini kullandı.

Triatlonda Oral-B Challenge 
İstanbul, 4. kez gerçekleştirildi

Görme engelli judocu Onur Taştan,
Paris 2024'te madalya hedefliyor

Genç sporcu, babasının milli forma hayalini
gerçekleştirmenin gururuyla çalışıyor

Kıtalararası gerçekleş-tirilen tek triatlon ya-rışması Oral-B Chal-lenge İstanbul'u ka-dınlarda Ece Calp, er-keklerde Behzad No-baripur kazandı.
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İSTANBUL VE İZMİR ARASINDA 
PROTOKOL İMZALANDI 

ADANA DEMİRSPOR AŞ.GALATASARAY AŞ. 
15   
Şampiyonlar ligi ön eleme müsabakasında rakibine 

her iki müsabakada da mağlup olan ve elenen 
G.Saray' da taraftarların, futbolcuların, yönetimin, 
herkesin moralini bozdu. Yenilirsin ama daha iyi mü
cadele ederek, savaşarak.. 

 
Galatasaray gücünden çok uzak kalarak çok şeyler 

kaybetti. Bu yüzden Adana Demirspor maçında alı
nan farklı galibiyet herkes adına moral oldu.Ligde 
puan kaybetmeden yoluna devam ediyor.  

 
FENERBAHÇE AŞ. CORENDON ALANYASPOR 30  
 
Fenerbahçe bir önceki hafta deplasmanda oynadığı 

Rizespor müsabakasına oranla daha baskılı bir oyun 
sergiledi. Alanyaspor geriden oyun kurmakta ısrarcı 
oldu çoğu zamanda başarılı olamadı. Livakoviç yine 
harika kurtarışlar yaptı.Yeni transfer Nesyri' nin 
kaçırdığı iki net pozisyon akıllara zarar .! 3 puanı 3 
golle alarak milli arayı iyi değerlendirmesi gerekir.  

 
Kasımpaşa ve Galatasaray ardından Avrupa kupa 

maçları zor geçecek gibi.  
 
İKAS EYÜPSPOR TRABZONSPOR AŞ 
 00  
 
Trabzonspor ' da işler yolunda gitmiyor.. UEFA Kon

ferans liginde rakibine yenilerek veda eden Trabzon
spor Abdullah Avcı ile de yolları ayırdı. Eyüpspor 
karşısında moral arayan Trabzonspor istediği sonu
cuda elde edemeyerek kötü gidişe devam etmekte. 
Eyüpspor 2 galibiyet 2 beraberlik ile zirveyi zorlarken 
ligde adeta bende varım diyor.   

 
Milli aradan sonra Kayserispor ve Beşiktaş oynaya

cak.  
 
BEŞİKTAŞ AŞ. NET GLOBAL SİVASPOR 20  

 
Sivaspor karşısında gol yemeden kazanan Beşiktaş,  

kompakt bir görüntü ortaya koydu. Yeni transferler 
Felix Uduokhai ' yle beraber ideal savunma 
dörtüsünü oluşturan Beşiktaş sol önde muçi ile etkili 
oldu. Rafa silva'dan çok şeyler bekledik. Markajla ve 
fauller ile durduruldu. Bu arada Kartal' da yeni bir 
golcü daha doğuyor Mustafa Hekimoğlu. İyi oynayana 
değil gol atana 3 puan veriyorlar. Haklı kazanan her 
zaman haklıdır.  

 
TRENDYOL 1.LİG 'de ALAGÖZ HOLDİNG IĞDIR FK 

dolu dizgin gidiyor.   
 
TFF 2.LİG 20242025 SEZONU BAŞLADI TÜM 

TAKIMLARA BAŞARILAR DİLiYORUZ.

Türkiye Belediyeler Birliği (TBB) ve İstanbul 
Büyükşehir Belediye (İBB) Başkanı Ekrem İmamoğlu, 
İzmir Büyükşehir Belediyesi’nin ev sahipliğinde, 
Türkiye Cumhuriyeti Ticaret Bakanlığı himayesinde 
düzenlenen, Türkiye Cumhuriyeti tarihinin ilk fuarı 
olma özelliğine sahip 93. İzmir Enternasyonal Fuarı 
açılışına katılmak üzere İzmir’e gitti. İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı Cemil Tugay’ı makamında tebrik 
eden İmamoğlu, ziyaretin ardından İzmir Uluslararası 
Fuar Alanı’na geçti. İmamoğlu ve Tugay, her iki 
belediyenin iştirak şirketleri, İstanbul Bilişim ve Akıllı 
Kent Teknolojileri A.Ş. (İSBAK) ve İzmir İnovasyon ve 
Teknoloji A.Ş. (İZTEKNOLOJİ) arasında, akıllı şehir 
uygulamalarında iş birliği yapılmasını amaçlayan pro
tokole imza attı. İSBAK adına İBB Teknoloji Grup 
Başkanı Nihat Narin, İZTEKNOLOJİ adına da Genel 
Müdür Emre Can Durmaz’ın da protokole imza attığı 
törende, İmamoğlu ve Tugay birer konuşma yaptı. 

 
“SADECE BUGÜN İÇİN DEĞİL, GELECEK İÇİN DE 

ANLAM TAŞIYAN BİR SÜRECİ BAŞLATIYORUZ” 
 
İzmir ve İstanbul arasında etkili bir dönem var etme 

gayretinde olacaklarını vurgulayan İmamoğlu, “Bugün 
burada, sadece iki şehrimiz için değil, aynı zamanda 
Türkiye'mizin teknoloji ve inovasyon iklimi açısından 
da önemli bir adımı atıyoruz. İZTEKNOLOJİ ve İSBAK 
arasında imzalayacağımız bu iş birliği protokolü ile 
kentlerimiz arasında sadece bugün için değil, gelecek 
için de anlam taşıyan bir süreci başlatıyoruz. Bu pro
tokol ile teknolojinin gücünü, bilgi birikimimizi ve ino
vatif çözümlerimizi bir araya getirerek, İstanbul ve 
İzmir'i geleceğin akıllı şehirleri arasında öne çıkart
mak ve Türkiye'miz adına uluslararası düzlemde de 
çok önemli bir konuma taşımak arzusundayız” dedi. 

 
“BU ÇALIŞMA İKİ BÜYÜKŞEHİRLE KALMAYA

CAK” 
 
İBB iştiraki İSBAK’ın, başta trafik sinyalizasyonu 

olmak üzere, akıllı ulaşım sistemleri alanında çok 
değerli çalışmalara imza atan bir kuruluş olduğunun 
altını çizen İmamoğlu, “Türkiye’nin akıllı ulaşım sis
temleri alanında, ilk yerinde lisanslı ARGE merkezi ile 
trafik yönetim sistemleri konusundaki uzmanlığını, in
ovatif ve etkili çözümlerle tüm şehirlerimize yaymak 
isteyen de bir misyonu var. Bu kapsamda, sadece 
İzmir değil, Türkiye'nin birçok şehrine de hizmet sun
duğumuzu buradan duyurmak isterim. Bu iş birliği de 
bu yaklaşımın çok önemli bir adımıdır. Bu çalışma, iki 
büyükşehir arasında yürütülecek ortak projelerle de 
sınırlı kalmayacak. Aynı zamanda teknolojik know
how'un (Bir işletmenin, üretim yöntemleri ya da 
teknolojisinin, aynı dalda çalışan veya aynı işi yap
maya hazırlanan bir başka firmaya satılması veya ki
ralanması eylemi) paylaşılması ve mevcut teknoloji 

ürünlerinin yaygınlaştırılması ile halkımızın hayatına 
doğrudan, çok etkili dokunacak çözümler sunacaktır” 
diye konuştu. 

 
“GLOBAL ÖLÇEKTE DE REKABETÇİ VE ÖNCÜ ŞE

HİRLER YARATMA HEDEFİMİZ VAR” 
 
“İstanbul ve İzmir gibi iki önemli şehrin bu alanda el 

ele vermesi, Türkiye'nin teknoloji üretme kapasitesini 
ve dijital dönüşüm sürecini de hızlandıracaktır” diyen 
İmamoğlu, şunları söyledi: 

 
“Bu noktada, sadece yerel düzeyde değil, global 

ölçekte de rekabetçi ve öncü şehirler yaratma hede
fimizi de vurgulamak isterim. Bilim ve teknoloji 
alanında atılacak her adım, ülkemizin, bu güzel 
Türkiye'mizin, genç nüfusu olan milletimizin dünya 
sahnesinde daha güçlü bir konuma ulaşmasına da 
katkı sağlayacağı bir gerçek. Bugün 93. kez düzenle
nen İzmir Enternasyonel Fuarı'nda İstanbul'un onur 
konuğu şehir olarak yer alması da bu iş birliğine özel 
bir anlam katıyor. Bu kapsamda, böylesi değerli bir 
konumda bizi bu güzel fuarda misafir eden çok değerli 
belediye başkanımız Cemil Tugay'a ve değerli ekibine 
çok çok teşekkür ediyorum. Fuarın, özellikle teknoloji 
temasıyla örtüşen bu protokolümüz, iki şehir arasın
daki bağları güçlendirirken hem İzmir hem de İstan
bul'a dönük önemli bir vizyonun kapısını 
aralamaktadır. Bu vesileyle, geleceğe dönük bu önemli 
adımda emeği geçen paydaşlarımıza da ayrıca 
teşekkür ediyorum.” 

 
“TÜRKİYE'NİN DAHA HUZURLU ve MUTLU BİR 

KENT YAŞAMINA KAVUŞMASININ…” 
 
“Başta İstanbul olmak üzere, Türkiye'nin lokomotif 

şehirleri, İzmir gibi şehirlerimizle birlikte Türkiye'nin 
daha huzurlu, daha mutlu bir kent yaşamına kavuş
masının, memleketimizin ve milletimizin huzuru 
içinde önemli olduğunu bilen yöneticileriz” diyen 
İmamoğlu, konuşmasını şu sözlerle tamamladı:   

“Bütün belediye başkanlarımızın ne denli güçlü bir 
kader birliği yapmamız gerektiğini, ne denli büyük bir 
yol arkadaşlığı yapmamız gerektiğini, bu yol 
arkadaşlığının, bu kader birliğinin, bu güç birliğinin 
aynı zamanda ülkemizin ve milletimizin bu zor gün
lerden sıyrılması adına da önemli bir motivasyon ve 
zemin oluşturacağını da bilen yöneticileriz. Bu 
yönüyle ‘ama’sız, ‘fakat’sız iş birliği, birbirine sırtını 
dayayan, birbirinden güç alan belediye başkanları 
olarak, yolumuza devam edeceğiz. Daha geçtiğimiz 
günlerde Adıyaman'daydık. İş birliğimizi konuştuk. 
Bütün deprem bölgesine katkılarımızı sunma 
konusunda, TBB’de adil çözümlerimizi, adil fırsatları 
sunma gayretimizi konuştuk ve sonuca kavuşturduk. 
Bugün de İBB çatısı altında, İzmir'imizle, Cemil Tugay 

Başkanımızla adımlarımızı sonuçlandırmanın guru
runu yaşıyorum.” 

 
TUGAY: “İMAMOĞLU, BİLGİSİNİ, DENEYİMİNİ 

PAYLAŞMAKTA CÖMERT BİR BELEDİYE BAŞKANI” 
 
İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Tugay da imza 

töreninde yaptığı konuşmada, özetle şunları söyledi: 
 
“Ekrem Başkanımız, Beylikdüzü Belediye Başkan

lığı'ndan itibaren, bir şekilde hepimizin dikkatini çek
miş, özellikle geçen dönem, geçen 5 yıl içerisinde, 
İstanbul'da yaptığı çalışmalarla sadece bence 
Türkiye'nin değil, dünyada takip eden herkesin çok 
büyük takdirini kazanmış, çok başarılı bir yerel yö
netici, bir Belediye Başkanı. Ve her zaman bilgisini, 
deneyimini paylaşmakta da cömert olduğunu, geçen 
dönemde ben Karşıyaka Belediye Başkanı’yken ken
disini ziyaret ettiğimde bizzat yaşayarak gördüm. Ama 
başka şehirlerin de yine kendisinin deneyiminden her 
zaman çok kolayca faydalanabildiğini biliyorum. Bu 
dönem, TBB Başkanı olarak, adeta tüm Türkiye'deki 
belediyelerin ihtiyaç duyduğu her zaman yardımlarına 
koşmaya hazır olduğunu, kendisi ve ekibiyle birlikte, 
defalarca dile getirdi. Biz, kendimizi şanslı sayıyoruz. 
Çünkü, İzmir'i sevdiğini biliyoruz. İzmir'i özel bir 
önem verdiğini biliyoruz. Ve bunu hisseden, bunu 
bilen tüm arkadaşlarımız, her iki belediyedeki çalışan
lar bize bazen sormadan da kendi aralarında o bağlan
tıları, kontakları kuruyorlar ve iş birliği için altyapıyı 
hazırlıyorlar. Ben, bu iş birliğinin, sadece İstanbul ve 
İzmir için değil, Türkiye için gerçekten önemli olabile
ceğini, böyle bir potansiyeli olabileceğini görüyorum. 
O nedenle, temsil ettiğim insanlar adına, İzmir halkı 
adına ne kadar müteşekkir olduğumu söylemek is
terim.” 

 
İKİ BÜYÜK ŞEHİR ARASINDA TEKNOLOJİK İŞ 

BİRLİĞİ BAŞLADI 
 
Konuşmaların ardından İmamoğlu, Tugay, Narin ve 

Durmaz; iki şehir arasındaki teknolojik iş birliğini 
başlatacak protokolü imzaladı. Söz konusu iş birliği, 
protokolün 3. maddesinde, “İşbu Protokol, 
İZTEKNOLOJİ ile İSBAK arasında ortak etkinlikler, 
çalışmalar, araştırmalar, projeler gerçekleştirmek ve 
her türlü bilimsel, teknolojik, sosyal ve kültürel iş bir
liğinin geliştirilmesi, ortak çalışmaların somut ve 
sürdürülebilir bir temele oturtulması, tarafların bir
birlerinin projelerini desteklenmesi ile ortaklaşa çalış
malar yürütülmesi, ilişki alanlarının genişletilebilmesi 
ve sağlıklı bir şekilde yürütebilmesi için gerekli şart
ların sağlanabilmesine yönelik İSBAK  İZTEKNOLOJİ 
iş birliği amaçlanmıştır” sözleriyle tanımlandı.

TBB ve İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, Türkiye Cumhuriyeti tarihinin ilk fuarı olma özelliğine sahip 93. İzmir Enternasy-
onal Fuarı açılışına katılmak üzere İzmir’e gitti. İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Cemil Tugay’a tebrik ziyaretinde bu-

lunan İmamoğlu, İBB iştiraki İSBAK ile İzmir Büyükşehir Belediyesi iştiraki İZTEKNOLOJİ arasında akıllı şehir 
uygulamalarında iş birliğini amaçlayan protokolü imzaladı. “İstanbul ve İzmir gibi iki önemli şehrin bu alanda el ele ver-

mesi, Türkiye'nin teknoloji üretme kapasitesini ve dijital dönüşüm sürecini de hızlandıracaktır” diyen İmamoğlu, “Bu nok-
tada, sadece yerel düzeyde değil, global ölçekte de rekabetçi ve öncü şehirler yaratma hedefimizi de vurgulamak 

isterim. Bilim ve teknoloji alanında atılacak her adım, ülkemizin, bu güzel Türkiye'mizin, genç nüfusu olan milletimizin 
dünya sahnesinde daha güçlü bir konuma ulaşmasına da katkı sağlayacağı bir gerçek” ifadelerini kullandı.  

MİLLİ TAKIMA 
BAŞARILAR

ALİ OSMAN OSMA

İMAMOĞLU:  
YENİLİKÇİ ADIMLAR 

BEKLİYORUM 
TBB ve İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, 198. kuru

luş yıldönümü ve 17 Eylül ‘Zabıta Haftası’ kap
samında, teşkilat mensuplarını ağırladı. İmamoğlu, 
“Türkiye'de, yerel yönetim anlamında, birçok nok
tada lokomotifi İstanbul. Ama özellikle yerel yöne
tim anlamında birinci derecede İstanbul, hep 
uygulama öncüsü olmuştur, olmak zorundadır. Bu 
bağlamda sizlerden de yenilikçi adımlar beklemek
teyim” dedi.  

 
Türkiye Belediyeler Birliği (TBB) ve İstanbul 

Büyükşehir Belediye (İBB) Başkanı Ekrem 
İmamoğlu, 198. kuruluş yıldönümü ve 17 Eylül 
“Zabıta Haftası” kapsamında zabıta teşkilatı mensu
plarını ağırladı. Emirgan’daki Beyaz Köşk’te gerçek
leşen buluşmada; İBB Genel Sekreter Yardımcısı 
Erdal Celal Aksoy, Zabıta Daire Başkanı Metin Alper, 
Zabıta Tedbir Şube Müdürü Ali Toy, Ruhsat ve Dene
tim Şube Müdürü Deniz Barbaros, Avrupa Yakası 
Zabıta Şube Müdürü 

 
Hakan Aplak, Anadolu Yakası Zabıta Şube 

Müdürü Nazan Başelli, Zabıta Destek Hizmetleri 
Şube Müdürü Taner Dursun ile zabıta memurları 
Buse Kozak ve Mustafa Şamil Babacan yer aldı. 

 
“ZABITA HİZMETİ BELEDİYECİLİĞİN ÖN 

YÜZÜ” 
 
Zabıta hizmetini “belediyeciliğin ön yüzü” olarak 

tanımlayan İmamoğlu, “Sizleri gördükçe diyorum ki, 
acaba nasıl bir yenilikçi sürece ihtiyacı var zabıta 
teşkilatının? Özellikle önümüzdeki yıllara dair, on 
yıllara dair nasıl bir forma, nasıl bir hizmet an
layışına ya da hangi sahalarda daha etkin bir 
varoluş düzenine ihtiyacı var diye, dönem dönem 
ben de düşünüyorum. Bazı ülkelerde, zabıta gibi 
farklı kuruluşlar da yerel yönetimlerin ötesinde, 
oralardaki yerel yönetim formu açısından işletiliyor. 
Ama bizim böyle tam, en ön yüzümüz, zabıta teşki
latımız. Bu bağlamda hem Genel Sekreter Yardım
cımız hem Daire Başkanımız ve bütün yönetici 
dostlarımız, yol arkadaşlarımızdan bu çerçevede bir 
düşünce geliştirmeye dönük adımları atmanızı özel
likle arzu ederim. Bunun faydalı olacağını da 
düşünüyorum” dedi. 

 
“İSTANBUL, BİRÇOK NOKTADA TÜRKİYE’NİN 

LOKOMOTİFİ” 
 
“Türkiye'de, yerel yönetim anlamında, birçok nok

tada lokomotifi İstanbul, ama özellikle yerel yöne
tim anlamında birinci derecede İstanbul hep 
uygulama öncüsü olmuştur, olmak zorundadır” 
diyen İmamoğlu, “Bu bağlamda sizlerden de hem 
deneyimlerinizden hem özenli ulusal ve ulus
lararası düzeyde örnekleri de baz alarak, yenilikçi 
adımlar beklemekteyim. Tabii ki kazasız, sıkıntısız… 
Allah korusun, hiçbir kardeşimizin burnu kana
masın. Sonuçta kamu görevi yapıyor ama bazen is
temediğimiz karşılıklar da olabiliyor. O konuda da 
yine donanımlı olmanızı, bu konuda kendi gücünü 
vatandaşa gösteren değil ama vatandaşını korurken 
de kendini de koruyan noktada tedbirini almış bir 
teşkilata dönüşmesi de bizim için kıymetli. O 
konuda da lütfen hiçbir arkadaşımıza, en ufak bir 
gayri yasal pozisyonlarını savunmak adına eylemde 
bulunanlara da müsaade etmeyecek şekilde tedbirli 
olmanızı da istiyorum” ifadelerini kullandı. 

 
ALPER: “ZABITA, İSTANBUL’UN MUHAFIZLAR

ININ NEFERİ” 
 
“Zabıta, ‘belediyenin üniformasıdır’ şiarını, biz, 

kendimize düstur edindik arkadaşlarımızla” diyen 
Zabıta Daire Başkanı Alper de şunları söyledi: 

 
“2 bin 500’e yakın teşkilat mensubumuz var sayın 

Başkanım. Gerçi zaman zaman güç kaybediyor olsak 
da bunu da sizi defalarca bazı konuşmalarda 
zikrediyorsunuz istediğimiz ölçüde mevcudumuz 
belki yeterli olmayabilir ama mevcut arkadaşların 
hem bilgi birikimi hem de eforları, gördüğüm 
kadarıyla o olumsuzlukları şu anda elemine eder 
düzeyde. Yenileştirme çalışmalarını da Avrupa stan
dartlarına çıkarmak adına, bütün ülkeler ve zabıta
lar ne yapıyor acaba diye, Almanya'da, İngiltere'de, 
Fransa’da bu tür şeyler nedir? Arkadaşlarımızın ya
bancı dil tecrübeleri var. Araştırmaya yönelik bilgi 
birikimi olan arkadaşlarımız var. Çalışmalar yapıy
oruz. İnşallah çok kısa sürede, belki 200. Yılında 
zabıta teşkilatı, sizin buyurduğunuz gibi, birçok ülk
eye örnek olacak bir teşkilat yapısına da gelebilir. 
Ama şu mevcut şartlarda bile, emin olun, en iyisini 
yapmaya çalışıyoruz. Çünkü İstanbul'un muhafı
zlarının neferlerinin de en iyi şekilde olması gerekir 
diye düşünüyoruz.”
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külTür ve Turizm Bakanı MehmetNuri Ersoy, Rixos Tersane İstanbul'a iliş-kin, "İnşa edilen bu yeni eser, bu moderntesis hem otel işleviyle hem bir sanat veorganizasyon kurumu kimliğiyle şehrimi-zin gerek turizm gerek kültür-sanat hayatıiçin ciddi bir kazanımdır." dedi.Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdo-ğan'ın katıldığı, Rixos Tersane İstanbul açı-lış töreninde konuşan Bakan Ersoy, sürdü-rülebilir turizm programı kapsamında de-ğerlendirmelerde bulundu. Ersoy, Türk-İs-lam medeniyetinin başkenti İstanbul'unher alanda olduğu gibi kültür ve turizmalanında da gelişmeye, değişmeye ve yenideğerlerle büyümeyi sürdürdüğünü belir-terek, "Bu eşsiz metropol her yıl kendisiyleyarışarak ziyaretçi sayısını yukarıya çek-meye devam ediyor ki bu yılın 7 ayında dabütün zamanların rekorunu kırarak yakla-şık 10 milyon 500 bin ziyaretçiyi ağırla-mıştır. Bu, geçen yılın aynı dönemine göreyüzde 7'den fazla bir artış demektir. Sade-ce temmuz ayında İstanbul'da ağırladığı-mız yabancı ziyaretçi sayısı ise 1 milyon905 bini aşmıştır." şeklinde konuştu.
"Galataport'la İstanbul'un yolcu
sayısı yüzde 19 arttı"Hava yolunun yanı sıra deniz yoluylaİstanbul'a yönelik ziyaretlerin de bu yılyüzde 46 artış gösterdiğine dikkati çekenErsoy, "Kruvaziyer turizmdeki yükselişinde çok değerli olduğunu belirtmek isterim.2024 yılının 7 ayında Galataport İstanbul'agelen yolcu sayısı, geçen yılın aynı dönemi-ne göre yaklaşık yüzde 19 artış gösterdi.

Ayrıca gemi başına yüzde 30 daha fazlayolcu İstanbul'a ulaştı." bilgisini paylaştı.Ersoy, son 22 yılda İstanbul'da konak-lama tesis sayısının 21 kat, yatak kapasite-si sayısının 11 kattan fazla artış gösterdiği-ni ve temmuz itibarıyla İstanbul'un 6 bin-den fazla konaklama tesisinde yaklaşık500 bin yatak kapasiteyle misafirleriniağırladığını kaydederek, 26 Ağustos itiba-rıyla İstanbul'da 2 bin 616 tesise sertifikaverildiğini anlattı. Kültür ve sanata yapılanyatırımın turizme de yapılmış olacağınınaltını çizen Ersoy, "Bir şehrin kültürel varlı-ğı ve sanat hayatı yoksa orada gelişmiş birturizmden bahsedemezsiniz. İstanbul'u buanlamda da en güzel, en doğru şekilde ge-liştirmeyi sürdürüyoruz. Atatürk KültürMerkezi, İstanbul Sinema Müzesi, RamiKütüphanesi, Ayasofya Camii, Galata ve KızKuleleri, Türbeler, Galata Mevlevihanesi,müzeler ve kültür sanat merkezleri derkenİstanbul'un mirasını ihya, geleceğini inşaettik. Geçmişin görkemini geleceğin mo-dern estetik ve zarafetiyle komşu kıldık.Daha fazlası için de çalışmaya, üretmeyedevam ediyoruz." diye konuştu.Bakan Ersoy, Turizm Geliştirme Ajansı(TGA) ile birlikte kapsamlı tanıtım ve ileti-şim faaliyetleri yürüttüklerini belirterek,şöyle konuştu:"Alanında dünyanın en önde gelen

platformlarından biri olan GoTürkiye'deyaptığımız çok yönlü çalışmalardan GO İs-tanbul ve Gezsen İstanbul sosyal medyahesaplarında yapılan paylaşımlara, dijitalmecralar ve basılı medya unsurlarında ya-yınladığımız tanıtım ve reklamlardan ağır-lama etkinliklerine kadar farklı uygulama-larla tabiri caizse İstanbul'u küresel ölçek-te insanların aklına düşürüyoruz. Bunlarında ötesinde 'İstanbul is The New Cool'kampanyası kapsamında ve aynı kampan-yada gastronomi, alışveriş ve sanat özelin-de yürütülen çalışmalar dahilinde hazırla-dığımız filmler ABD'de başkanlık münaz-arası ve Paris Olimpiyatları başta olmaküzere 200'den fazla ülkede yayınlandı, ya-yınlanıyor. Hedef pazarlarımızdaki yüzmilyonlarca insana, hayatın her alanındave anında ulaşabildiğimiz bir tanıtım ağıkurduk. Bunun faydasını görmek isteyenKovid-19 gibi dünyanın dönüşünü durdu-ran küresel bir krizden nasıl güçlü bir şe-kilde çıktığımıza baksın. Türkiye'ye gelenmisafirlerimizin ülke çeşitliliğine dolayı-sıyla pazar çeşitliliğinde aldığımız ciddimesafeye, krizlere karşı kazandığımız ba-ğışıklığa, bu başarılar neticesinde örnekalınan ülke konumuna gelişimize baksın-lar. TGA'nın çok kısa bir sürede, kendi sa-hasında dünyanın en önde gelen kurumsalyapılarından bir haline gelişi başlı başına

birçok soruya verilen en net cevaptır."Türkiye'nin ve İstanbul'un turizmdeulaştığı bu seviyelerin mimarının, Cum-hurbaşkanı Erdoğan'ın 22 yıllık hizmet ya-rışı ve millet sevdası olduğunu ifade edenErsoy, "Bu vizyonu hizmet ve esere dönüş-türmek sadece devletin değil her sahada,bu ülkeden aldığını bu ülkeye ödemesi ge-rektiğini bilen özel sektör girişimcilerininde sorumluluğudur." dedi.Ersoy, turizm ve kültür noktasında Ba-kanlığın paydaşlarının gösterdiği titizlik vehassasiyete değinerek, "İşte bu hizmetanlayışıyla baktığınızda Rixos Tersaneİstanbul'un açılışının anlamı ve değeride çok daha iyi anlaşılacaktır. İnşa edilenbu yeni eser, bu modern tesis hem otelişleviyle hem bir sanat ve organizasyonkurumu kimliğiyle şehrimizin gerek tu-rizm gerek kültür-sanat hayatı için ciddibir kazanımdır. Uzun yıllar İstanbul'a veİstanbullulara layıkıyla hizmet edeceği-ne, ağırladığı misafirleri İstanbul'a daireşsiz deneyim ve anılarla ülkelerineuğurlayacağına inanıyorum. Rixos Otel-leri ve Sembol İnşaat Yönetim KuruluBaşkanı Sayın Fettah Tamince'nin şah-sında emeği geçen herkese teşekkür edi-yorum. Rixos Tersane İstanbul'un şehri-mizin turizm ve kültür-sanat hayatınahayırlı olmasını diliyorum." dedi.
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Türk sinemasının ünlü oyuncula-rından Ahu Tuğba, ABD'nin Miami ken-tindeki evinde 69 yaşında yaşamını yi-tirdi.Film-San Vakfı Genel Müdürü KıvançTerzioğlu, AA muhabirine yaptığı açıkla-mada, "Oyuncu Ahu Tuğba'ya Allah'tanrahmet, ailesine ve sevenlerine başsağlı-ğı diliyoruz." dedi.Nisan ayında Miami'de trafik kazasıgeçiren ve uzun süre hastanede tedavigören Ahu Tuğba, bir süredir astımlamücadele ediyordu.
ahu Tuğba kimdir?İstanbul Yeşilköy'de varlıklı bir aile-nin tek çocuğu olarak 13 Ağustos1955'te dünyaya gelen Ahu Tuğba, Ro-bert Lisesi'nin kızlar bölümünden me-zun oldu.Tuğba, yönetmen Metin Erksan'ınBeyoğlu'nda gezerken kendisini görüpfilm çekme teklifiyle sinemayla tanıştı.Henüz ortaokuldayken sinema haya-tına giren Tuğba, oyunculuk tutkusu içinKanada'da Concordia Üniversitesinin İn-giliz Dili Bölümü'ndeki öğrenimini ya-rım bıraktı.Türk sinemasında 1970'lerin sonla-rından itibaren tanınmaya başlayanünlü oyuncu, "Derviş Bey", "Dokunma-yın Şabanıma", "Banker Bilo" ve "TaçsızKraliçe" filmlerindeki rolüyle hafızalarakazındı.Tuğba, bir süre gazino sanatçısı ola-rak da gösteriler yaptı ve 1987'de "Bu-yur Gel/Mırnık" adlı müzik albümünüçıkardı.Kariyeri boyunca dönemin ünlüoyuncuları Kemal Sunal, Cüneyt Arkın,Tarık Akan, Kadir İnanır, İlyas Salman,Hakan Ural, Yaşar Alptekin, Tarık Tar-can, Burçin Oraloğlu ve Nuri Alço ilebaşrolü paylaşan Tuğba, 2006'da "Meç-hule Gidenler" dizisinde rol aldıktansonra sinema kariyerine ara verdi.Çeşitli televizyon programları da su-nan Ahu Tuğba, bir süredir kızıyla Mia-mi'de yaşıyordu.

Ünlü oyuncu 
Ahu Tuğba 

hayatını kaybetti

sakarya Üniversitesi SosyolojiBölümü Öğretim Üyesi ve sosyologProf. Dr. Ali Arslan, eski dönem sey-yahlarının izinden gidip dünyayı ge-zerek, sosyolojik bakış açısıyla kültü-rel farklılıkları ve toplumsal yapılarıinceliyor.Suudi Arabistan, Azerbaycan, İran,Pakistan, Hindistan, Japonya, Malez-ya, Singapur, Endonezya, İspanya, Fas,Cezayir, Tunus, Bosna-Hersek, Katar,Amerika, İngiltere, Almanya, Fransa,Polonya, Belçika, Avusturya, Çekya,Bulgaristan ve Yunanistan'ın da arala-rında bulunduğu ülkeleri gezen Ars-lan, izlenimlerini kitap ve makalelerlepaylaşıyor.Arslan, İbn-i Battuta ve Evliya Çe-lebi gibi seyyahları örnek alarak, gitti-ği ülkelerdeki gözlemlerini sosyolojikbakış açısıyla yazarak "4 Kıta 42 Ülke"kitap serisine dönüştürdü.Eserlerin yaklaşık 10 dile çevril-mesi planlanırken, serinin ilk kitabıolan "Suudi Arabistan" halihazırda İn-gilizce, Arapça ve Azerbaycan Türkçe-si olarak yayımlandı.Seyahat sürecinin 2018'de biruluslararası toplantıdan sonra başla-dığına değinen Arslan, "2 ay içerisin-de 15 ülkeye gitmek gibi bir imkandoğdu. Bunu da bir sosyolog olarakçok değerli buldum ve gittiğim ülke-lerle ilgili bir kitap yazma fikri içimdedoğdu. Yani sosyolojinin amacı top-lumları anlamak ve açıklamak olduğuiçin bu benim için bulunmaz bir fır-sattı. Biz zaten öğretim üyesi olarakher halükarda yazmak zorundayız. Bufırsatı kitap yazmak için kullanmakistedim. Bir sosyolog olarak gezipgördüğüm, edindiğim bilgilerin bendekalması doğru olmazdı." şeklinde ko-nuştu.

Sosyolog Prof. Dr.
Ali Arslan dünyayı

gezerek farklı 
kültürleri yerinde

inceliyor

Kültür ve Turizm Baka-nı Mehmet Nuri Ersoy,"İnşa edilen bu yenieser, bu modern tesishem otel işleviyle hembir sanat ve organizas-yon kurumu kimliğiyleşehrimizin gerek tu-rizm gerek kültür-sa-nat hayatı için ciddi birkazanımdır." dedi.

Bakan Ersoy: Rixos Tersane, 
İstanbul'un kültür-sanat 

hayatı için ciddi bir kazanım

Erzurum'un tarihi 
ve doğası yağlı boya 

tablolara işlendi
Erzurum'un tarihi ve doğa-sını konu alan "Tabiattan Esinti-ler" resim sergisi, tarihi Çiftte Mi-nareli Medrese'de sanatseverle-rin beğenisine sunuldu.Erzurumlu ressam Fesih Öz-yurt, kentin tarihi ve doğasındanesinlenerek yağlı boya ile hazırla-dığı 75 tabloyu, Çiftte MinareliMedrese'de vatandaşların beğe-nisine sundu.Palandöken Dağı, Çifte Mina-reli Medrese, Narman Peri Baca-ları, Atlama Kuleleri, ErzurumKalesi, cirit ve bar ekibinin göste-rileri gibi kentin tarihi ve doğası-nın sergilendiği eserlere, vatan-daşlar yoğun ilgi gösterdi.

Gençlere resim sanatını sev-
dirmek istiyorRessam Özyurt, AA muhabiri-ne, resim sergisinin vatandaşlartarafından çok beğenildiğini söy-ledi.Gençlere resim sanatını sev-dirmek ve teşvik etmek amacıylasergi açtığını anlatan Özyurt,"Resimlerimde genelde tabiatıngüzelliklerine odaklanıyorum.Ancak Selçuklulardan Osmanlı veCumhuriyet dönemine kadar ta-rihimize mal olmuş olayları da iş-liyorum. Ayrıca savaş, deprem,yoksulluk ve mağduriyetler gibitoplumsal sorunları da eserle-rimde yansıtıyorum." dedi.

EskişEhir'in Seyitgazi ilçesinde-ki Küllüoba Höyüğü'nde evlerin ve iç-lerindeki ocak, kül çukuru, silo gibiöğelerin gömülerek olduğu gibi ko-runduğunu belirleyen arkeologlar,kurban ritüeline ait izlere de rastladı.Eskişehir'in Seyitgazi ilçesinde1996'dan bu yana devam eden Kül-lüoba Höyüğü kazısında, genellikleGüneydoğu Anadolu'daki Neolitik Dö-nem ile özdeşleşen "yapı gömme"kültüne ait bulgulara ulaşıldı.Milattan önce 3200-1950 yılların-da Tunç Çağı'nda 1250 yıl boyuncakesintisiz yerleşik hayat sürülen böl-genin tarihinin gün ışığına çıkarılma-sı için sürdürülen çalışmalar, KültürVarlıkları ve Müzeler Genel Müdürlü-ğünden alınan izinler doğrultusundaBilecik Şeyh Edebali Üniversitesi Ar-keoloji Bölümü Öğretim Üyesi Prof.Dr. Murat Türkteki başkanlığındaki15 kişilik ekip tarafından yürütülü-yor. İlçe merkezinin 15 kilometre ku-zeydoğusunda yer alan höyükte, Kül-tür ve Turizm Bakanlığı, EskişehirBüyükşehir Belediyesi, OdunpazarıBelediyesi, Eskişehir Ticaret Odası,Eskişehir Sanayi Odası ve sponsor fir-manın destekleriyle Tunç Çağı'nın iz-leri aranıyor.

Arkeologlar, bu yıl temmuz ortala-rında başlayan çalışmalarda enönemli bulguya höyüğün batısındaErken Tunç Çağı'na ait 5 bin 200 yıl-lık yapılarda rastladı. Uzmanlar, evle-rin ve içlerindeki ocak, kül çukuru,silo gibi öğelerin tamamen boşaltılıptemizlendikten sonra kırmızı renklisteril bir toprakla (kaliş) gömülmüşolduğunu, kolaylıkla parçalanabilecekolan çamurdan yapılmış silonun biletahrip olmadan korunacak biçimdeözellikle toprak altında bırakıldığınıbelirledi.Ayrıca, kurban ritüelinin gerçek-

leştirildiğini, taşlarla doldurulan kapıve pencerelerin arasına yerleştirilmişkoyun ve keçi omurgalarından ortayaçıkaran arkeologlar, içi tamamen te-mizlenmiş yapıda, sadece bir adetparlak siyah renkli gaga ağızlı testi-nin kırılacak şekilde içine atılmasınında bu ritüelin bir parçası olabileceği-ni tahmin ediyor.Prof. Dr. Murat Türkteki, AA mu-habirine, bu sene kazdıkları alanınbölgenin en eski yerleşimcilerininbulunduğu alan olduğunu ve milattanönce 3200-3000 yıllarına tarihlendi-ğini anlattı.

Küllüoba'daki 5 bin 200 yıllık 
yapıların toprakla doldurulup 

üzerlerinin kapatıldığı ortaya çıktı
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Muğla'nın Yatağan İlçesi Ka-vak Mahallesinde meydana geleniki ayrı kazada 1 kişi hayatını kay-betti, toplam 14 kişi yaralandı. İlkkaza için bölgeye giden ambulansyaralıyı taşırken aynı mahalledekazaya karıştı.İlk kaza, Kavak Mahallesindesaat 17.13 sıralarında meydanageldi. H.D. isimli şahıs kullandığı48 BB 8511 plakalı özel halk oto-büsü devrildi. Kazada 6 kişi yara-landı, 1 kişi hayatını kaybetti.İkinci kaza ise yine Kavak Ma-hallesinde saat:17.53 sıralarındameydana geldi. E.S isimli şahsınkullandığı ve ilk kaza için bölgeyegiden 48 ABF 269 plakalı ambu-lans, Yatağan istikametine yaralıtaşıdığı sırada Kavak mahalle kav-şağında kazaya karıştı. 4 aracın ka-rıştığı zincirleme kazada ise 8 kişiyaralandı.Yaralı şahıslar Yatağan DevletHastanesine sevk edilirken ve yara-lıların hayati tehlikelerinin olmadı-ğı öğrenildi.

Muğla'da 
2 kaza, 
1 ölü, 

14 yaralı

OsManiyE'nin Düziçi ilçesindebir kişinin ölümüyle sonuçlanan si-lahlı kavgayla ilgili gözaltına alınan2 zanlı tutuklandı.Olay dün gece, Osmaniye'ninDüziçi ilçesi Kurtuluş Mahalle-si'nde saat 23.30 sıralarında mey-dana geldi. Edinilen bilgiye göre,bir düğünde iki grup arasında he-nüz bilinmeyen bir nedenle tartış-ma çıktı. Tartışmanın büyüyüp kav-gaya dönüşmesi üzerine Osman Ö.silahla evli ve 2 çocuk babası Sa-met Avcıtürk'ü (26) vurarak kaçtı.Ağır yaralanan Samet Avcıtürk kal-dırıldığı hastanede hayatını kay-betti. Olay sonrası Ali Çağrı Ö. olayyerinde gözaltına alınırken, kaçanabi Osman Ö. sabah saatlerinde Dü-ziçi Emniyet Müdürlüğü'ne giderekteslim oldu. Emniyetteki işlemleri-nin ardından sağlık kontrolündengeçirilip çelik yelek giydirilerek ad-liyeye sevk edilen Osman Ö. ve kar-deşi Ali Çağrı Ö., çıkarıldığı mahke-mece tutuklandı.Öte yandan hayatını kaybedenevli ve 2 çocuk babası Samet Avcı-türk ikindi namazına müteakip kılı-nan cenaze namazının ardındanDüziçi Asri Mezarlığına defnedildi.

Düğünde bir 
kişinin öldüğü 
silahlı kavgada 
2 kişi tutuklandı

bilEcik'in Osmaneli ilçesindesulama havuzuna düşen 4 yaşında-ki çocuk, tedavi gördüğü hastanedehayatını kaybetti.Osmaneli ilçesine bağlı Boyun-kaya köyündeki ailesinin tarlasındaoyun oynayan Mirancan Ekicioğlu(4), yakınlardaki sulama havuzunadüştü. Durumu fark eden dede Os-man Ceyhan, torununu köy muhta-rı Muhammet Öztürk'ün yardımıylasudan çıkardı. İhbar üzerine olayyerine sağlık ekipleri sevk edildi.Sağlık ekiplerinin ilk müdahalesi-nin ardından Ekicioğlu'nu ambu-lansla Kütahya Şehir Hastanesi’negötürüldü. Hastanede 3 gün tedavigören Ekincioğlu, yaşam mücadele-sini kaybetti. Küçük çocuk, RüstemPaşa Camisi'nde ikindi vakti kılı-nan namazın ardından ilçe mezarlı-ğında defnedildi.Cenazeye, Osmaneli KaymakamıYüksel Ünal, Bilecik CumhuriyetBaşsavcısı Burak Olgun, OsmaneliBelediye Başkanı Bekir Torun, Os-maneli Cumhuriyet Savcısı İlyasÖner, baba İlyas Ekicioğlu, aile üye-leri ve yakınları katıldı.

Sulama havuzuna
düşen çocuk 

tedavi gördüğü
hastanede 

yaşamını yitirdi

Antalya’da kanser tedavisigören bir kişi, tedavi içingeldiği hastanenin önünepark ettiği araç içerisindeölü olarak bulundu.

Hastane önüne park ettiği 
araç içerisinde ölü bulundu

İstanbul'daki asayiş denetiminde yakalanan 2 kişi tutuklandı
istanbul'da, gerçek-leştirilen asayiş deneti-minde yakalanan ve hak-larında kesinleşmiş hapiscezası bulunan 2 kişi tu-tuklandı.İstanbul Emniyet Mü-dürlüğü ekiplerince FatihKaragümrük ve Topkapımahallelerinde gerçekleş-tirilen denetimlerde hare-ketlerinden şüphelenilenbir kişi durduruldu.A.G'nin yapılan sorgu-sunda uyuşturucu maddesuçlarından 15 yıl kesin-leşmiş hapis cezası oldu-ğu anlaşıldı.Denetimde ayrıca ken-disini Ş.K. olarak tanıtanÖ.Ç. isimli şüphelinin de"kasten öldürme" suçun-dan 17 ay 15 gün kesilmişhapis cezası olduğu belir-

lendi. Gözaltına alınanÖ.Ç'nin üst aramasında dabir miktar uyuşturucumadde ele geçirildi.Öte yandan, aynı günBağlarbaşı Mahallesi'ndebir adreste uyuşturucumadde üreten şüphelile-rin yakalanması için çalış-ma yapıldı.Ekiplerce adrese dü-zenlenen operasyondaB.Ö. isimli zanlı gözaltınaalındı. Adreste yapılanaramada da bir miktaruyuşturucu madde, öğü-tücü makinesi ile cep tele-fonu ele geçirildi.Emniyetteki işlemleritamamlanan 3 şüpheli ad-liyeye sevk edildi. B.Ö, adlikontrol şartıyla serbestbırakılırken Ö.Ç. ve A.G.tutuklandı.       
Keşan'da 

arkadaş cinayeti
EdirnE'nin Keşan ilçesindemeydana gelen olayda, arkadaşın-dan kiralık otomobilini isteyenMehmet A., arkadaşı Caner Çiçek'itabanca ile vurarak öldürdü.Alınan bilgiye göre, Erikli sahi-linde bir eğlence mekanında gü-venlik görevlisi olarak çalışan Ca-ner Çiçek ve Mehmet A, gece saat02.00 sıralarında kaldıkları pansi-yona geçti. Caner Çiçek pansiyonageldiklerinde arkadaşı MehmetA.'dan kiralık olduğu öğrenilen oto-mobilini istedi. Çiçek, arkadaşıMehmet A.'dan olumsuz cevap alın-ca kiralık otomobile zarar vermeyebaşladı.Bunun üzerine arkadaşlar ara-sında tartışma çıktı. Tartışma kav-gaya dönüşünce Mehmet A. yanın-daki tabanca ile Caner Çiçek'i göğ-sünden ve başından vurdu.Çiçek olay yerinde hayatını kay-bederken, ihbar üzerine olay yeri-ne jandarma ve sağlık ekipleri sevkedildi. Caner Çi-çek'in cenazesijandarma vesavcının incele-mesinin ardın-dan otopsi içinEdirne'deki AdliTıp Kurumunagönderildi.Jandarmaekipleri, Meh-met A.'yı yakala-mak için araştır-ma başlattı.

Bodrum'da trafik kazası: 1 ölü, 1 ağır yaralı

Olay, saat 13.00 sıralarında Muratpaşa ilçesi YıldızMahallesi Çakırlar Caddesi üzerinde meydana geldi. Birkişinin 48 JA 683 plakalı araç içerisinde kilitli kaldığı vehareketsiz yattığı ihbarı üzerine olay yerine itfaiye, sağ-lık ve polis ekipleri sevk edildi. Araç kapısının açık ol-ması üzerine itfaiye ekipleri normale dönerken, sağlıkgörevlilerinin yaptığı kontrollerde aracın arka koltu-ğunda yatar vaziyette olan ve isminin Ünal Emin Paktaş(71) olduğu öğrenilen şahsın hayatını kaybettiğini be-lirledi. Paktaş’ın hayatını kaybettiğinin belirlenmesiüzerine olay yerine Antalya Emniyet Müdürlüğü OlayYeri İnceleme Şube Müdürlüğü ekipleri istendi. Bu sıra-da çevre apartmanların camları ve çatılarından vatan-daşlar meraklı gözlerle ekiplerin çalışmasını inceledi.Paktaş’ın kanser tedavisi gördüğü ve 30 Ağustos tari-hinde Finike’den Antalya’ya tedavi için geldiği öğrenildi.Paktaş’ın 30 Ağustos akşamı rahatsızlanarak özel has-tanenin acil servisine gittiği ve serum takıldığı, tedavisi-nin ardından ise bir gün sonraki randevusu için park et-tiği araç içerisinde istirahat ettiği öğrenildi. Olay yerin-de yapılan savcılık incelemesinin ardından Paktaş’ıncansız bedeni kesin ölüm nedeninin belirlenmesi içinAntalya Adli Tıp Kurumu morguna kaldırıldı.

Muğla'nın Bodrum ilçesindeotomobil ile motosikletin çarpış-ması sonucu meydana gelen tra-fik kazasında 1 kişi öldü, 1 kişiağır yaralandı. Kaza, Bodrum ilçe-si Turgutreis Mahallesi'nde mey-dana geldi. Edinilen bilgiye göreTurgut Özal Bulvarı'ndan MehmetHilmi Caddesi'ne giren T.A.D. ida-resindeki 34 DER 862 plakalı oto-mobil, caddede seyreden AdilNabi Bulgan idaresindeki 35 ZLF

88 plakalı motosiklete çarptı.Daha sonra hızını alamayan oto-mobil, Gümüşlük Caddesi'ne gir-di. Kaldırıma savrulan otomobil,ahşap direği yıktıktan sonra be-ton direğe çarparak durabildi. Ka-zada Gümüşlük Caddesi'ne met-relerce savrulan motosiklette bu-lunan Adil Nabi Bulgan (20) veS.C.Ç. (20) ağır şekilde yaralandı.Kazayı görenler durumu 112 AcilÇağrı Merkezi'ne bildirdi. İhbar

üzerine bölgeye polis ve sağlıkekipleri sevk edildi. Kısa süredeolay yerine gelen sağlık ekipleri,ilk müdahalenin ardından hasta-neye kaldırıldı. Motosiklet sürü-cüsü Adil Nabi Bulgan, yapılantüm müdahalelere rağmen kurta-rılamazken, kazada ağır yarala-nan S.C.Ç.'nin tedavisi devam edi-yor. Otomobil sürücüsü T.A.D. isegözaltına alınırken, kaza ile ilgilisoruşturma başlatıldı.

03ISTIKLAL-03.qxp_Layout 1  1.09.2024  22:05  Page 1



43 EYLÜL 2024 SALIRÖPORTAJ

- Hikayenizi kısaca öğrenebilir miyiz? Bu
yola nasıl çıktınız? Bu çocukluktan gelen bir ha-
yal miydi, yoksa okuduğunuz bölümle mi ilgisi
vardı ya da sektörde bir boşluk mu sezdiniz? Hayatım boyunca hep ileri teknoloji ürünlerineve haberlerine ilgi duyan biriydim. Lise eğitimimboyunca robotik yarışmalara katılmak için şehir-den şehire seyahat ettim. Katıldığım organizasyon-lardan sonra ortaya bir ürün çıkarma isteğim oluş-tu. Çalışmalarımı bir üst noktaya taşımak istedim.Wide Game Studio’nun ilk fikirleri böylece oluş-muş oldu ancak bir ekibe ihtiyacım vardı. Anka-ra’da yaşadığım halde, aynı hedefleri paylaşabile-ceğim böyle bir ekibe rahatlıkla ulaşabilmek veteknoloji alanında kendimi geliştirebilmek için Ab-dullah Gül Üniversitesi’ni tercih ettim. AGÜ’nün butür teknolojik çalışmalara çok yatkın bir kurum ol-duğunu, akademisyenlerin teknolojik ilerleme veüretime katkı sağlamak konusunda yürekten des-tek verdiklerini öğrenmiştim. Bu işi yapabilmekiçin çok müsait bir ortam olduğunu düşündümçünkü teknolojik imkanları çok yeterli görünüyor-du. Özellikle o dönemdeki akademisyen kalitesi,başvurabileceğimiz danışman öğretim üyeleri ba-kımından çok iyi bir kurumdu. 

- Peki umduğunuz gibi oldu mu? Akademis-
yenlerden yeterli desteği alabildiniz mi? Üniver-
siteden yeterli maddi manevi desteği görebildi-
niz mi?Bizim için yeterli bir destek gördük. AGÜ konu-sunda yanılmadığımızı anladık. Tabii ki böyle birşey yapmak için etraftaki insanların desteği kesin-likle yeterli olmuyor. Sonuç olarak her şey buradasizin çabanıza göre ilerliyor. Siz ne kadar çok çalı-şırsanız o kadar çok destek görüp o kadar ileri gi-diyorsunuz ama çalışmayan birine zaten kimsedestek olmak da istemez. 

- Peki bu 12 kişi ilk nasıl bir araya geldi?
Oyun yazmaya nasıl karar verdiniz?2019 yılında hazıklık sınıfı öğrencisi olaraküniversiteye başladım ve 1 ay sonra, okuldaki ha-zırlık sınıfı öğrencilerinin katılabileceği ek bir JAVAdersi açmak istedim çünkü AGÜ’de bölüm fark et-meksizin tüm öğrenciler hazırlık sınıfında JAVAeğitimi görürler. JAVA eğitimi açmaktaki niyetimoyun yazabileceğim ekibi bulabilmek ve hayalimigerçekleştirmek için bir ön hazırlık yapabilmekti.JAVA dersi sayesinde gerçekten hevesli ve yetenek-li arkadaşlarla tanıştık. JAVA’nın giriş konularını iş-leyip dersi kapattık. Hem bu derse katılanlar ara-sından birkaç kişiye hem de çevremde yetenekliolduğundan emin olduğum birkaç arkadaşıma,oyun yazma teklifimi iletim. Çok zor bir yol olaca-ğını, meşakkatli bir süreçten geçeceğimizi ve uzunsüreceğini hepsine aktardım. Onlar da bir oyunyazma fikrine çok sıcak baktılar. 7 Kasım 2019’dateklifimi kabul eden ve bu maceraya atılmaya he-vesli olan arkadaşlarımla bir Whatsapp grubu ku-rarak bu yola çıktık. Henüz hazırlık sınıfında olma-mıza rağmen oyun yazma çalışmalarına başladık.Biz, sanal gerçekliğe olan ortak bir sevgiyle birleş-

miş, tutkulu oyuncular ve yenilikçilerden oluşanbir ekibiz. VR'ın oyuncuları yeni dünyalara taşıma,yaratıcılığı ateşleme ve unutulmaz deneyimler ya-şatma gücüne inanıyoruz. Yolculuğumuz, sanalgerçekliğin dönüştürücü gücünün bir kanıtıdır vedünyanın dört bir yanındaki oyuncular için sınırla-rı zorlamaya ve unutulmaz duyguları ateşlemeyedevam etmekten heyecan duyuyoruz.
- Bu oyunu ortaya çıkarana kadar hangi zor-

luklarla karşılaştınız? Çalışmalarınızı nerede ve
nasıl geliştirdiniz?VR oyun yapmak dünyadaki en zor işlerdenbiri olsa da bir o kadar eğlenceli bir meslek veTürkiye’de çok örneği yok. Neden biz öncü olma-yalım dedik. İşe kendi kendimizi eğiterek başla-dık çünkü sadece Türkiye’de değil dünyada daoyun geliştirmenin iyi bir eğitimini veren kurumbulunmuyor. Bu işi yapanlar tamamen pratik ileçalışa çalışa öğrenilebilecek bir iş. Aylarca süreklişekilde kendimizi geliştirdik, kendimizi öğrenme-miz gereken her şeyi öğrenmeye adadık. İlk VRgözlüğümüzü almamızla beraber serüvenimizbaşladı. Covid-19 pandemisi döneminde, tümekip eğitim noktasında belli bir seviyeye geldik-ten sonra 12 kişi ortak bir eve çıktık ve neredeysehiç dışarı çıkmadan aralıksız çalıştık. Asla kolayolmadı bizim için hatta düşündüğümüzden dahazor bir yol olduğunu tecrübe ettik. Son oyun orta-ya çıkana kadar geçtiğimiz 9-10 ay içinde hafta-nın 7 günü, her gün en az 12 saat çalıştık. Hatanınbirkaç gününü ofiste yatarak geçirdik. Defalarcapes etmeyi düşündük, defalarca pes de ettik aslın-da. Bunlar yarım saat bir saat sürdü ama gerçek-ten ağlayacak noktaya da geldik. Hala her şeyi bil-diğimizi söyleyemem, sürekli öğrenmeye devametmemiz gereken bir iş yapıyoruz.

- Bu oyunla alakalı bir yatırım aldınız mı ya
da şirketi kurmadan önce? Biz bu oyundan önce kendi aramızda çok kü-

çük çaplı bir oyun daha yayınlamıştık. O ufak çap-lı oyun ve ekibimizin hikayesinin referansı, yatı-rım almamızı sağladı. Beklenmedik bir şekilde,kapımız potansiyel bir yatırımcı tarafından çalın-dı. Hazırlıksız olmamıza rağmen fırsatı değerlen-dirdik, bir gecede bir sunum hazırladık ve oyunu-muzu sunduk. İlk sunumumuz biraz acemice olsada aldığımız geri bildirimler paha biçilemezdi. Bu,diğer yatırımcılarla bir dizi toplantıyı tetikledi veher etkileşim kendimize ve potansiyelimize olangüvenimizi artırdı. Yatırım süreci, iş ve şirket yö-netimi konusunda hızlı bir eğitim oldu. Her adım-da, ekip yeni kaynakları ve sürükleyici VR dene-yimleri yaratma konusundaki sarsılmaz inancıylaöğrenerek büyüdü. Dönüm noktası, yatırımcılararasında bir VR tutkununun gözlerimizdeki ışıltı-yı ve oyunumuzdaki potansiyeli görmesiyle geldi.Bize ihtiyacımız olan yatırımı teklif ettiler ve yolu-muzu sağlamlaştırdılar.1.2 milyar dolar değerleme üzerinden bir mik-tar yatırım alıp Wide Game Studio’yu kurduk. Buyatırım sadece finansal destek değildi; aynı za-manda ekibimizin sıkı çalışmasının, yara-tıcılığının ve vizyonumuza olansarsılmaz inancının bir onayıydı.Bu destekle, VR oyunlarının sı-nırlarını zorlamaya her zaman-kinden daha kararlıyız. Ayrıcaprojemiz sayesinde Erciyes Üni-versitesi Teknopark içinde bir ofise yerleşe-bildik. 7 Kasım 2023 yılında şirketimizi ku-rup çalışmalara başladık. 8 Ağustos’ta da oyu-numuz, erken erişim olarak yayına girdi. 
- 9 aylık bir süreçte büyük bir oyun or-

taya çıktı. Böyle bir oyun için rekor süre
diyebilir miyiz?Evet, böylesine zor bir iş için oldukçakısa bir süre. Elbette sürecin kısalmasın-da aldığımız yatırımında büyük katkısı oldu.Çünkü sanal gerçek-lik gibi bir teknolojiüzerine çalışırkendonanım sizi limitle-yebiliyor. Yeterince iyibir bilgisayarınız yoksabazı şeyleri yapmanız imkân-sız hale geliyor. Siz ne kadar ça-lışırsanız çalışın fark etmez. Yatırım

bize iyi ve yeterli ekipma-na ulaşmanın kapısını açtı.Çok güçlü bir render bilgi-sayarına sahip olunca za-man kısalmaya başladı.
- Sanal gerçeklik

oyunlarına talep nokta-
sında dünyada ve Türki-
ye'de durum nedir? Sanal gerçeklik çokbaşka bir alan. Şu andadünya genelinde yaklaşık 30 milyon aktif sanalgerçeklik oyuncusu var. 2027’de bunun 80-90 mil-yona ulaşması bekleniyor. Bu da şu anki bilgisayaroyuncusuna eş değer diyebiliriz. Son istatistiğegöre Amerika’daki evlerin dörtte birinde sana ger-çeklik aktif olarak kullanılıyor. Türkiye'de çok yay-gın olduğunu söyleyemem ancak düşündüğümüz-den daha iyi. Örneğin Kayseri’de bile günde en az 5adet VR gözlük satılıyor. Bu iyi bir rakam çünküTürkiye’de bu gözlükler döviz kurundan dolayıçok pahalılar. Son teknoloji cihazlar olduğu içindünya genelinde fiyatlar yüksek. Buna rağmen sa-tış rakamları beklediğimizden daha iyi. Önümüz-deki 2 yıl içinde çok daha ucuzlayıp bütün halkınerişebileceği noktaya geleceğini düşünüyoruz. Buzaman diliminde ne kadar hızlı büyürsek, kendi-mizi geliştirirsek hem ülkemize hem kendimize okadar katkımız olacak. 

- Dünyanın en büyük oyun fuarı olan GAMES-
COM’a katıldınız. Bu iletişimi nasıl kurdunuz?Gamescom, bir oyun stüdyosunun katılabilece-ği en prestijli fuardır. Bize network anlamında bü-yük katkısı olacağını düşündüğümüz için başvur-duk. Aslında kabul alabileceğimizi de tahmin etmi-yorduk ancak ilk oyunumuzla beraber Gamescomfuarında bir stand açmayı başardık. Şirketi ilk kur-duğumuzda META, bizimle iletişime geçip İstan-bul’a davet etti. Oraya görüştük ve Gamescom ko-nusunda anlaştık. Çünkü Türkiye’de sanal gerçek-lik stüdyosu çok yaygın değil ve bu alanda çalışançok az. Bu yüzden bir şekilde size ulaşıyorlar, ismi-nizin duyulması yetiyor. Bizden büyük ekip bilmi-yorum ama bizden çok daha tecrübelileri var. Bizsadece kalabalık bir ekibiz. 

- Peki hedefleriniz ne? Bundan sonrası için
ne planlıyorsunuz? Wide Game studio’nun hedefi birçok oyunşirketi gibi bir unicorn olmak. Unicorn girişim ol-mak için bir şirketin 1 milyar dolar veya dahafazla yatırımcı değerine ulaşması gerekiyor. Tabiiki çok çok zor bir iş, çok nadir insanlar bunu ba-şarabiliyor ama şu an olduğumuz oyun sektörübuna çok müsait. Özellikle sanal ger-çeklikte bu işin öncülerinden biriolma imkânı da yakaladığımız içinşansımızın daha yüksek olduğunainanıyorum. Çok çalışmamız ge-rekecek, hazırız bunun için. Hergün daha çok çalışmaya çalışıyo-ruz. Zaten bildiğiniz gibi Türki-ye’deki en büyük 2 şirket satışı,iki oyun şirketi tarafından ger-çekleştirildi; Peak Games veDream Games. Biz de onlarıöncü görerek bu yolda iler-liyoruz zaten. 

- Son olarak ekle-
mek istediğiniz bir şey

var mı? İyi ki bu ekipleyola çıkmışız. Çokdaha iyi projeler orta-ya çıkaracağımızdaneminim. Bu 9 aylıkzorlu süreçte, pes et-meden, gerekirse uy-kusuz bir şekilde ça-lışan ekibime, emek-leri için teşekkürediyorum.

iMKANSIZI BASARAN EKiP: 

MELTEM 
SUZAN ZEKİ

WIDE GAME STUDIO
REKOR SÜREDE VR OYUN TASARLAYIP YAYINLAMAYI BAŞARDILAR

* Sizleri, Türkiye’nin en kısa sürede VR oyun tasarlayan ve yayınlayan ekibi ile tanıştırmak istiyorum. 12 kişiden olu-
şan bu ekip tüm kısıtlı imkanlara rağmen 9 ay içinde bir sanal gerçeklik oyunu tasarlayıp yayınlamayı başardılar. Bu
oyun Türkiye’de yapılmış en büyük VR oyunlarından biri.
* Kayseri’de yaşayan 20 yaşındaki Ramazan Mert Ural, lise öğrencisi iken bir sanal gerçeklik oyunu yazma hayali kur-
du. Üniversite eğitimine başladığı yıl, daha hazırlık sınıfı öğrencisiyken aynı üniversitede öğrenim gören ve kendisiyle
aynı hayali paylaşan 11 öğrenciyi bir araya getirerek ekibini kurdu. Rekor sürede VR oyun geliştiren Wide Game Studio
ekibi bugün tutkunun, direncin ve bir hayalin peşinden gitmenin gücünün bir kanıtı olarak karşımızda duruyor.
* Sanal gerçeklik oyunları geliştiren Wide Game Studio ekibini tanımak ve süreç hakkında bilgi almak için İstanbul’dan
Kayseri’ye geldik. Wide Game ekibinin kısa sürede ortaya koyduğu büyük başarının hikayesini ekibin kurucusu Ramazan
Mert Ural’dan dinledik.

Ramazan Mert Ural
Wide Game Studio Kurucusu
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ADANASPoR TekNik DiRekTöRü
Sol BAmBA HAYATINI kAYBeTTi

liGDe 3’Te 3 YAPAN GAlATASARAY
milli ARAYA moRAlli GiRDi

MELTEM SUZAN ZEKİ / 6’DA

KAYIP ÇOCUK
VERİLERİ NEDEN
AÇIKLANMIYOR?

ali osman osma 10’da

MİLLİ TAKIMA 
BAŞARILAR

dr seyFi ŞaHin 5’te

KURTULUŞ İÇİN 
EHLİ SÜNNET

aHmet sandal 7’de

KIYIYA VURMAK MI /
KIYIYA VARMAK MI?

mUstaFa yıldırım 6’da

DOSTU AÇ 
BIRAKTIK, DÜŞMANI

BESLEDİK

Hadi önal 5’te

DEĞERLERİ 
OLMAYANIN 

DEĞERİ OLUR MU?

Hamas: Biz esir 
takasına hazırız

n HaMas’ın Siyasi Büro Üyesi Halil el-Hayye, ateşkes ve esir takası için İsrail’le gerçek bir müzake-renin olmadığının altını çizerek, “Netanyahu gerçekten esir takası istiyorsa bizler bunu yapmayahazırız. Nitekim bizler, esir takası ve halkımıza yönelik savaşın durdurulması için ciddi anlamdaesneklik gösterdik. Mart ayından beri arabulucular üzerinden müzakereler vardı. Müzakerelerinaksamasından ABD sorumludur. ABD, sunduğu tekliften dahi geri adım attı” dedi. / 7’dE

İstanbul'un
zam şampiyonu
köprü geçişleri

ATeSkeS oYUNUİşgalci İsrail, soykırımı Gazze’den Batı Şeria ve Doğu Kudüs’e taşırken, esir takası ve ateş-kes müzakerelerinde de oyalama taktiğine başvuruyor. Terör ordusu bu sırada katliamısürdürürken Hamas, Netanyahu’nun istemesi halinde anlaşmaya hazır olduklarını açıkla-dı. Soykırım ortağı ABD’nin ise Gazze’de ateşkese yönelik son teklifini hazırladığı yazıldı
3 kATlİAmDA 48 kİŞİYİ ölDüRDü

n tErÖrİst İsrail ordusunun, Gazze’de son 24 saat-te gerçekleştirdiği 3 katliamda 48 kişiyi öldürdü-ğü, 70 kişiyi de yaraladığı bildirildi. İsrail’in 7 Ekim2023’ten bu yana Gazze’de düzenlediği saldırılar-da hayatını kaybedenlerin sayısı ise 40 bin 786’ya,yaralı sayısı da 94 bin 224’e yükseldi. Terörist İs-rail askerleri işgal altındaki Batı Şeria’da da bas-kınlarını sürdürdü. İsrail ordusu son 24 saatte çe-şitli kentlerde en az 20 Filistinliyi gözaltına aldı.Batı Şeria’daki geniş çaplı saldırılar devam eder-ken şu ana kadar 130 Filistinli gözaltına alındı.
ABD’DeN SoN BİR ATeŞkeS Teklİfİ

n WasHınGton Post’un haberinde, Gazze’de ateş-kes müzakerelerine ilişkin ABD’li yetkililerin id-dialarına yer verildi. Yetkililer, ABD Başkanı Joe Bi-den yönetiminin devam eden müzakerelerde ‘ka-bul et ya da reddet biçiminde’ son bir ateşkes tek-lifi sunmaya hazırlandığını öne sürdü. Söz konusuteklifi iki tarafın da reddetmesi halinde ABD öncü-lüğündeki müzakerelerin sona erebileceğine işa-ret eden yetkililerden biri, “Bunu müzakere etme-ye devam edemezsiniz. Bu sürecin bir noktadasonlandırılması gerekiyor” ifadelerini kullandı. İsrail ordusunun Gazze’nin orta kesiminde yer alan Nuseyrat Mülteci Kampı’na düzenlediği saldırıda birçok
kişi yaşamını yitirdi ve yaralandı. Saldırıda hayatını kaybedenlerin naaşları, El-Avde Hastanesi’ne getirildi.

Netanyahu zorda
n GEçtİğİMİz günlerde Gazze’deki İsrailli rehinelerden 6’sınıncenazesine ulaşıldığı açıklandı. Bu durum İsrail’de yüz binler-ce kişiyi harekete geçirdi. Başbakan Binyamin Netanyahu vehükümetine karşı protesto gösterileri düzenlendi. Ateşkesanlaşmasına kendi siyasi çıkarları için engel olmakla suçla-nan Netanyahu halkı tarafından protesto ediliyor. Ellerindeİsrail bayrakları bulunan protestocular, “(Netanyahu) Bibiesirleri serbest bırak”, “Sen baştasın, sen suçlusun” şeklindesloganlar attı. Göstericiler, otoyolda birçok noktada ateş yaktı,birden fazla kez havai fişek fırlattı. / 7’dE

Genel grev yapıldı
n İsraİl’İn en büyük işçi sendikası Hisdatrut’un, hükümetin“Gazze’de ateşkes ve karşılıklı esir takası anlaşmasını imzala-ması” talebiyle ülke genelinde gittiği genel greve gidildi. Ge-nel grev kapsamında İsrail’in dünyaya açılan kapısı niteliğin-deki Ben Gurion Havalimanında gidiş seferlerinin sabah08.00-10.00 arası aksadığı bildirildi. Batı Kudüs’teki Mamillaisimli alışveriş merkezindeki dük-kan ve işletmeler greve katılarak ke-pek indirdi. Bazı toplu taşıma oto-büs şirketleri ve raylı seferlerin öğle12.00’ye kadar çalışmadığı, bazı şe-hirlerde de tren ve tramvayların dü-şük kapasite çalıştığı aktarıldı.

es-Sisi
Türkiye'ye 

geliyor
n Mısır ile normalleşme süre-cinde Cumhurbaşkanı Re-cep Tayyip Erdoğan, 14 Şu-bat’ta Kahire’ye tarihi birziyarette bulunmuş ve iliş-kilerde yeni bir sayfa açıl-mıştı. Ağustos ayı başındaKahire’ye giderek Mısırlımevkidaşı ile bir araya ge-len Dışişleri Bakanı HakanFidan, Mısır Cumhurbaşka-nı Abdülfettah es-Sisi’nin 4Eylül’deki Türkiye ziyaretiile ilgili hazırlıkları görüştü.

nrusya Dışişleri Bakanı Ser-gey Lavrov, Türkiye ile Suri-ye arasındaki normalleşmeadımlarına yönelik açıkla-malarda bulundu. Yakın ge-lecekte Ankara ve Şam ara-sındaki ilişkilerin normal-leşmesini görüşmek üzerebir toplantı daha yapmayıplanladıklarını belirtenLavrov, Türkiye’nin Suri-ye’den askerlerini çekmeyigörüşmeye hazır olduğunuiddia etti. / 7’dE

Ankara ve Şam 
arasında 

toplantı planı

Yargıtay Başkanlığında 2024-2025 Adli Yıl Açılış Töreni’ne katılan
Cumhurbaşkanı Erdoğan, CHP lideri Özgür Özel ile selamlaştı.

n CuMHurbaŞkanı Recep Tayyip Erdoğan, törendeyaptığı konuşmada şunları kaydetti: “Toplumun içbarışı için adalet vazgeçilmezdir. Toplumun huzuru,iç barışı, refahı ve güvenliği için vazgeçilmez kavram-lar vardır. Bunların en başında adalet yer alır. ‘Adaletmülkün temelidir’ ifadesi, devletin adalet üzre ayak-ta durduğunun sembolüdür. Devletin temel direği,varlık sebebi, meşruiyet kaynağı adalettir.”
n 2024-2028 yıllarını kapsayan Türkiye Yüzyılı yargıreformu belgemizi önümüzdeki süreçte milletimizlepaylaşacağız. Yeni anayasa konusunda kemikleşmişön kabullerden kaynaklı bir kakafoni yürüyor. Yenianayasada önümüzdeki en büyük engel önyargılar.Darbe anayasasından kurtulmalıyız. Biz samimi vekararlıyız. Türkiye yeni anayasaya hazırdır. Mahke-me kararları herkes için bağlayıcı, hukuk devleti ol-mak bunu gerektirir ama kararlar eleştirilebilir.

Türkiye yeni 
anayasaya hazır

Erdoğan, 
adli yıl açılış 

töreni’nde 
konuştu

Yeni anayasa çalışmalarına ilişkin önemli mesajlar veren Erdoğan, darbe mahsulu mevcutanayasadan kurtulma vaktinin geldiğini dile getirerek, “En büyük engel önyargılar” dedi

Şanlıurfa Belediye 
Başkanı Gülpınar 
YRP'den istifa etti

n Şanlıurfa Büyükşehir Belediye Başkanı MehmetKasım Gülpınar, Yeniden Refah Partisi’nden (YRP)istifa etti. Gülpınar, “Bağımsız olarak göreve devamedeceğim. Şu an başka bir partiye geçmem söz ko-nusu değil. Halka sorduk halkın desteğiyle geldikhalkın kararıyla göreve devam ediyorum” dedi.Gülpınar, Şanlıurfa Büyükşehir Belediye Başkanıolarak aday gösterilmeyince AK Parti’den istifaedip, Yeniden Refah Partisi’ne geçmişti. / 6’da

CHP'de kurultay hazırlığı
n CHP’dE tüzük kurultayı için hazırlıklar sürüyor. 4 Ey-lül’de sembolik olarak Sivas’ta başlayacak tüzük kurul-tayı süreci öncesi, CHP lideri Özgür Özel, eski CHP Ge-nel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu ile görüştü. Dün yapı-lan Parti Meclisi toplantısında ise tüzük taslağı ele alın-dı. Taslağa göre, mevcut başkan aday gösterilemeyecekancak kendi talep ederse aday olabilecek. / 6’da

Türkiye ekonomisi 
yüzde 2,5 büyüdü

n türkİyE İstatistik Kurumu (TÜİK), yılın ikinci çey-reğine (nisan-haziran dönemi) ilişkin gayrisafi yurtiçi hasıla (GSYH) sonuçlarını açıkladı. Buna göre,GSYH 2024 yılı ikinci çeyrek ilk tahmini, zincirlen-miş hacim endeksi olarak, geçen yılın aynı çeyreği-ne kıyasla yüzde 2,5 arttı. Böylece Türkiye ekono-misi üst üste 16 çeyrek büyümüş oldu. Büyüme ve-risini değerlendiren Hazine ve Maliye Bakanı Meh-met Şimşek, “Ekonomide dengelenme sürüyor. Ön-görülebilir ve uluslararası normlara uygun politika-larımız, ekonomimizi güçlendiriyor” dedi. / 5’tE

Ağustosta ihracat rekoru
nticaret bakanı Ömer bolat,

“ağustos ayı ihracatımız,
2023’ün aynı ayına göre yüz-
de 2,4 artış ile 22,1 milyar do-
lar olmuş ve Cumhuriyet tari-
hinin en yüksek ağustos ihra-
catı olarak kayıtlara geçmiş-
tir” açıklamasını yaptı. / 5’tE

n İstanbul Ticaret Oda-sı, ağustos ayında fiyatıen çok artan ve azalanürünleri açıkladı. ulaş-tırma harcamaları gru-bunda yer alan köprügeçiş ücreti ağustostayüzde 37,50 ile fiyatıen fazla artış gösterenürün oldu. / 6’da

İstanbul'da riskli binalar
yıkılmadan kurtarılabilir

n İstanbul’da olası deprem riski-ne karşı uyarılar gelmeye devamederken, uzmanlar riskli yapı sto-kuna da dikkat çekiyor. DEGÜ-DER Başkanı Sinan Türkkan, İs-tanbul’daki 600 bin riskli yapı-dan yaklaşık 330 bininin, yıkıpyeniden yapmadan sadece güç-lendirme ile güvenli hale getirile-bileceğini belirtti. Türkkan, mo-dern güçlendirme tekniklerinin,binayı boşaltmadan uygulamaimkanı sunduğunu ve bu yön-temle maliyetlerin yıkıp yapmayagöre yüzde 10 seviyelerine kadardüştüğünü ifade etti. / 6’da

Batı, Afrika ülkelerine 
verdiği sözü tutmadı
n MayMun çiçeği hastalığının yayıldığı Afri-ka ülkeleri, Batı ülkelerinin söz verdiğiaşıyı bekliyor. Aşılar zamanında ulaşmadı-ğı için planlanan doz dağıtımı ertelendi.Afrika Hastalık Kontrol veÖnleme Merkezleri,salgınla mücadele içintalep edilen 245 mil-yon doların yalnızcayüzde 10’unun finanseedildiğini belirtti.
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hayatın gayesi-ni keşfetme konu-sunda insan nedenkendini ağırdan alır?Değersiz unsurlaraverdiğimiz değerdenmi? Mutluluğu ara-dıkça düştüğümüz açmazların fazlalı-ğından mı?Hayat mücadelesinde yorgun düş-tüğünü düşünen insanlardan mıyız?Ya da tam aksi bitmek bilmeyen birenerji ile hayata asılıp tek kutsalı akçeolanlardan mıyız?Hayata anlam veremeyip boşluktakalanlardan veya çok fazla anlam yük-leyip içinden çıkamayanlardan mıyız?Kafamızda deli sorular(!)Bu soruların cevabını uğruna yan-dığımız dünyanın, peşinde koştuğu-muz neyi varsa gözden geçireceğiz.Dünyanın nimetleri, insanın kendimenfaatleri, kişinin aklını ve vicdanınıtamamen devre dışı bırakabiliyor.Lüzumsuz meşgaleler hakka ve ha-kikate kapanan gözler, insanın inançla-rını dumura uğratan hal ve hareketler...Kim bunlar?Ben, sen, onlar, hepimiz...Bilinçsiz yaşadığımız hayatta lok-maları çiğnemeden yutuyor, günlükmeşgalelerle örülü hayatımız tatsıztuzsuz geçiyor. Yarı hayali alemde yaşı-yoruz.Gururumuz, kibrimiz ve çıkarları-mız adına en önemli değerlerimizi,dostlarımızı gözden çıkarabiliyoruz.Menfaate  dayalı ilişkiler,  kaybetmekorkusu, çok kazanma hırsı, insanı za-manla hakikat arayışına düşürür, körkuyularda ışıksız bırakır, yaşadığı geç-mişle yüzleştirir. Ruh boşluğunu doldurabilmek, ra-hatlamak için helallik diler, itiraf eder,tövbe eder... Lakin bunun için gereklitakat ve zaman kalmamış olacaktır.Işıltısına kapıldığımız dünya, peşin-den koştuğumuz birçok değersiz he-def, kör noktalara atıverir bizi. Göste-riş, riya, ikiyüzlülük bataklığı bunaltırinsanları. Ahir ömürde insan gibi ya-şanmamış bir hayatın yası tutulur.Kötülüğün karşısında iyiliğin, insa-ni değerlerin güzelliklerini halsiz, ta-katsiz bıraktık, ihmal ettik, zayıflattık.Velhasıl-ı kelam...Kalbi aç bıraktık, nefsi besledik. Eyvahlar olsun...
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türKİye İstatistik Kurumu(TÜİK) Adli İstatistik verilerine göre2008-2006 yılları arasında tam 104bin 531 çocuk kayboldu. Son aylardahaber bültenlerine yansıyan kayıp ço-cuk vakalarından sonra güncel verileriaraştırdık ancak ilginç bir durumlakarşılaştık. 2016 yılından bu yana kayıp çocuksayılarına dair hiçbir veri girilmemiş.

TÜİK kayıp çocuk verilerini nedenaçıklamıyor?Dünya genelinde her yıl 3 milyon-dan fazla çocuk kayboluyor. Türki-ye’de kayıp vakalarındaki sayıyı isenet olarak bilmiyoruz. Avrupa’da acil yardım hatlarınıarayanların verilerine ve yardım ta-leplerinin hangi konuda olduğunadair tüm verilere ulaşmak mümkün.

Bu sayede yılda kaç çocuğun kaybol-duğunu öğrenebiliyorsunuz. AncakTürkiye’de son 8 yıldır net bir veriyeulaşamıyoruz. Hatta 6 Şubat depremlerinde bir-çok çocuğun hala kayıp olduğunu bil-memize rağmen tam rakamı bilmiyo-ruz. Neden?Türk Milleti adına soruyorum.2017 yılından bu yana kayıp çocuk ve-rileri neden girilmedi? Kaç çocuğunkaybolduğu, kaçının akıbetinin ne ol-duğu, kaçının bulunduğu neden açık-lanmıyor? Kaç çocuğun hala kayıp ol-duğunu neden öğrenemiyoruz?Öğrenmek istiyoruz. Kaç çocuk ka-yıp, bu çocuklardan kaçı bulundu? Bu-lunan çocukların durumu nedir? Ço-cuklar nereye götürülüyor, ne için aile-lerinden koparılıyor? Suç örgütlerinin

eline kaç çocuk geçti? Bu çocuklarıbulmak için neler yapılıyor. Bilmek is-tiyoruz. Toplumun dikkatinin kayıp çocuk-lara çekilmesi için bu konuda dahafazla veri ve haber paylaşımı yapılma-sını rica ediyoruz. 6 Şubat depremle-rinden sonra kaybolan ve hala buluna-mayan kaç kişi olduğunu, bunların ka-çının çocuk olduğunu öğrenmek isti-yoruz.İçişleri Bakanlığımızın, Aile ve Sos-yal Politikalar Bakanlığımızın, Emni-yet Müdürlüklerimizin ve tüm asayişbirimlerimizin bu konuda titiz bir ça-lışma yürüttüklerinden şüphemiz yok.Ancak vatandaş olarak bizler, yürütü-len çalışmalar ve kayıpların akıbetiyleilgili şeffaf veriler talep ediyoruz.

MELTEM SUZAN ZEKİ

KAYIP ÇOCUK
VERİLERİ NEDEN
AÇIKLANMIYOR?

ChP'de tüzük kurultayı için hazırlıklar sü-rüyor. İstanbul'da önerilerini almak içinCHP'nin eski genel başkanları ile buluşan CHPlideri Özgür Özel, bu kez CHP 7. Genel BaşkanıKemal Kılıçdaroğlu ile görüştü. GörüşmeyeAnkara Büyükşehir Belediye Başkanı MansurYavaş da katıldı. Görüşmede, tüzük değişikliğive kurultay süreci gibi birçok başlığın ele alın-dı. Yeni haftyanın ilk gününde ise CHP'de ikiönemli toplantı yapılacak. Önce parti meclisitoplanacak. PM üyeleri, milletvekillerine sunu-lan tüzük taslağını değerlendirecek. Daha son-ra ise tüzük komisyonu, üçüncü toplantısınıgerçekleştirecek. Taslağa göre mevcut başkanaday gösterilemeyecek ancak kendi aday talepederse aday olabilecek. Parti üyelerinin seç-me-seçilme hakkını kullanabilmeleri için en azbir yıl üye olma şartı aranacak. Tüzüğe göregenel başkan yardımcıları ve genel sekreterseçimi için güvenoyu şartı aranacak. Genelbaşkan vekilliği için protokol şartı getirilecek.Kurultayın resmi açılışı 6 Eylül’de olacak.

KahramanmaraŞ merkezli dep-remlerin ardından gözler, büyük İstan-bul depremine çevrilirken uzmanlar, İs-tanbul'un fay hatları nedeniyle büyükbir deprem riski taşıdığını belirterekdikkatleri riskli yapı stokuna çekti. İs-tanbul’da bulnan yaklaşık 1,5 milyon ya-pıdan 600 bininin riskli olduğu tespitedildi. Deprem Güçlendirme Derneği(DEGÜDER) Başkanı Sinan Türkkan,riskli binaların sadece yıkım yoluyla de-ğil, güçlendirme teknikleriyle de güvenlihale getirilebileceğini belirtti. Türkkan, güçlendirme teknikleriyle,riskli binaların 2018 Deprem Yönetme-liğinde belirlenen güvenlik seviyesineçıkartılabileceğini söyledi. Dünya Gaze-tesi'nde yer alan habere göre, İmar Ka-nunu’nda yapılacak mevzuat değişikli-ğiyle yıkıp yeniden yapmaktan daha dü-şük maliyetle ve daha kısa sürede riskibinaların yaklaşık yarısının depremekarşı güçlendirilebileceğine işaret edenTürkkan, şunları söyledi: “İstanbul’da600 bin binanın yaklaşık yüzde 50’si,güçlendirmeyle olası büyük İstanbuldepremini atlatabilecek duruma getir-mek mümkün. Yani İstanbul’da, güçlen-dirmeyle 330-350 bin bina kurtarılabi-

lir. Bununla ilgili yasal düzenlemelereihtiyaç var. Yasal düzenleme olduğunda,o yapılar yeniden yapıma göre yüzde 40ile 10 maliyetle kurtarılabilir."Güçlendirme sürecinin binanın dı-şından yapılabilmesi, iç mekanın boşal-tılmasını gerektirmediğini belirten Si-nan Türkkan, güçlendirme çalışmaları-nın kalıcı bir çözüm sunduğunu ifadeetti. Ancak, birçok yerel yönetimde tek-

nik uzman eksikliği nedeniyle projeleringeciktiğini de vurguladı.Türkiye genelindeki riskli konut sa-yısının 6,5 milyon civarında olduğunaişaret eden Sinan Türkkan, “Son dönem-de vatandaşlarımızın bilincinin artmasıve hükümetin destek ve yeni mevzuatla-rı sayesinde kentsel dönüşümde hız,kısmen de olsa arttı” dedi. Diğer taraf-tan güçlendirmeye de ilginin artış gös-

terdiğine işaret eden Türkkan, ancakçoğu yerel yönetimlerde maalesef güç-lendirme projesine hakim teknik uzmanyetersizliği nedeniyle birçok güçlendir-me ve dönüşüm projesinin kurumlardabeklemek zorunda kaldığını söyledi. DEGÜDER Başkanı Sinan Türkkan,İstanbul’da 6 milyon konut bulunduğu-nu ve bu konutların bir kısmının eskiyönetmeliklere göre yapıldığını belirtti.Riskli yapılar arasında en acil olarakmüdahale edilmesi gereken 150 bin ko-nut olduğunu söyleyen Türkkan, "Eneski konutlar, yani dönüşüme en ihtiyaçduyulan konutların yoğunlaştığı ilçelerarasında başı Fatih çekerken, onu Üskü-dar, Bağcılar ve Pendik izliyor." dedi. Yı-kıp yeniden yapmaya göre 3’te bir mali-yetle binanın güçlendirilebildiğini söyle-yen Türkkan, “Bir binayı yıkıp yenidenyapma maliyeti metrekarede 40-45 binlira. Güçlendirme maliyeti onun 3’te biri.Yani metrekarede yaklaşık 10 bin lira.Bazı binalarda bu maliyet yüzde 10’larakadar iniyor. Güçlendirme 8 ay, ruhsatalıp güçlendirdikten sonra vatandaş bi-nasına oturabiliyor. Yıkıp yeniden yap-mada bu süre yaklaşık 18 ay. Çevreye dezarar vermiyor” diye konuştu.

İçİŞlerİ Bakanı Ali Yerlikaya, sosyal med-ya hesabından yaptığı açıklamada, JandarmaGenel Komutanlığı İstihbarat Başkanlığı veTEM Daire Başkanlığı koordinesinde; Şırnak İlJandarma Komutanlığınca yapılan istihbari ça-lışmalar sonucu; Jandarma Özel Harekat(JÖH), Jandarma Komando ve güvenlik koru-cularının katılımıyla Şırnak’ın Cudi Dağı kırsa-lında “Gürz-12” operasyonu gerçekleştirildiği-ni belirtti. Bakan Yerlikaya, operasyonda terö-ristlerin mühimmat deposu olarak kullandığıbir mağaranın tespit edildiğini, 753 el bomba-sı, bin el bombası fünyesi, 2 bin elektrikli fün-ye, 11 AK-47 piyade tüfeği, 5 Dragunov keskinnişancı tüfeği, 3 RPG-7 roketatar, 2 PKM maki-neli tüfek, 60 mm havan, 2 kilogram patlayıcımadde ve çok sayıda yaşam malzemesi ele ge-çirilen mağaranın imha edildiğini kaydetti.Yerlikaya, paylaşımında şu ifadelere yer verdi:"Terör örgütünün lojistik amaçlı kullanmak veeylem yapmak için hazırladığı inleri tespit edi-lerek başlarına yıkıldı. Aziz milletimizin bilme-sini isterim ki; yılın 365 günü, 4 mevsim, 12 ay,gece gündüz demeden şehir içinde de kırsaldada operasyonlar düzenliyoruz. Terörle müca-delemiz son terörist etkisiz hale getirilinceyekadar kararlılıkla devam edecek. Operasyonla-rı gerçekleştiren kahraman jandarmamızı teb-rik ediyorum. Allah ayaklarına taş değdirme-sin. Milletimizin duası sizinle." (AA)

İstanbul'da riskli binaların 
yarısı yıkılmadan kurtarılabilirİstanbul’da olası deprem riskine karşı uyarılar gelmeye devam ederken, uzmanlar riskli yapı stoku-na da dikkat çekiyor. DEGÜDER Başkanı Sinan Türkkan, İstanbul’daki 600 bin riskli yapıdan yaklaşık330 bininin, yıkıp yeniden yapmadan sadece güçlendirme ile güvenli hale getirilebileceğini belirtti.Türkkan, modern güçlendirme tekniklerinin, binayı boşaltmadan uygulama imkanı sunduğunu vebu yöntemle maliyetlerin yıkıp yapmaya göre yüzde 10 seviyelerine kadar düştüğünü ifade etti

Şanlıurfa Büyükşehir Beledi-ye Başkanı Mehmet Kasım Gülpınar,Yeniden Refah Partisinden istifa etti.Gülpınar, yaptığı açıklamada, hal-kın talepleriyle başlattığı adaylık sü-recini 31 Mart gecesi zaferle taçlan-dırdıklarını, hemşehrileriyle çıktık-ları bu yolda ortak düşünceyle hare-ket ettiklerini belirtti. Halktan gelentaleplere ve çağrılara her daim önce-lik gösterdiğini kaydeden Gülpınar,açıklamasında şu ifadelere yer verdi:"Bu geçen süre içerisinde hepşeffaf oldum ve siz değerli hemşehri-lerimle gelişen durumları paylaştım.Sizlerle olan gönül akdimize herdaim sadık kaldım ve kalacağım. Bu-nunla birlikte bugüne kadar bizlerekucak açan, sevgisini esirgemeyenhalkımız için en doğru zeminde, hiz-met ve çalışmalarımızı yapma gerek-

liliği hasıl olmuştur. Siz kıymetlihemşehrilerimizin kutsal emanetinitaşıyıp, her zaman olduğu gibi yinesizlerin talebini aldık, alacağız ve herkararımızda uygulayacağız.Bu olgularla birlikte, gündemi-mizi meşgul eden durumlara sonvermek, Şanlıurfa'ya daha iyi hiz-

metlere odaklanabilmek için, halkı-mızın ortak görüşü ile BüyükşehirBelediye Başkanlığı görevime her-hangi bir siyasi partiden 'bağımsız'olarak devam etme kararını aldık.Şanlıurfa gündemini uzunca bir sü-redir meşgul eden siyasi kavgalarınihayete erdirmek, siyasi ayrılıklarve kutuplaşmalar yerine hizmetle-rin, yatırımların ve Şanlıurfa'nın ge-leceğinin konuşulmasına imkan sağ-lamak adına bağımsız ve birleştiricibir siyaset tarzının fayda sağlayacağıkanaatindeyim. Aldığımız karar, enince ayrıntısına kadar düşünülüphalkımızın görüşleriyle desteklen-miştir. Bu konuda bizlere destek ve-ren ve büyük teveccüh gösteren ka-dim şehrimize teşekkür eder, hayırlıolmasını dilerim. Kamuoyuna say-gıyla duyurulur." (AA)

Şanlıurfa Belediye Başkanı 
Gülpınar, YRP'den istifa etti

CHP'de tüzük 
kurultayı hazırlığı

Şırnak kırsalında 
Gürz-12 operasyonu

İstanbul Ticaret Odası, ağustosayında fiyatı en çok artan ve azalanürünleri açıkladı. İTO’nun İstanbulÜcretliler Geçinme İndeksi’nde yeralan 242 ürünün 89’unun perakendefiyatı artarken, 29 ürünün fiyatı düştü,124 ürünün fiyatı ise değişmedi.Ağustos ayında ulaştırma harca-maları grubunda yer alan köprü geçişücreti yüzde 37,50 ile fiyatı en fazlaartış gösteren ürün oldu. Fiyatında ar-

tış yaşanan diğer ürünlerin bazıları;konut harcamaları grubundan yüzde29,57 ile yakıt (doğalgaz), gıda harca-maları yaş kuru sebze ve meyveler altgrubundan yüzde 23,74 ile kıvırcıksalata, kültür eğitim ve eğlence harca-maları grubundan yüzde 20,77 ilemaç giriş ücreti, gıda harcamaları çe-şitli ve hazır yiyecekler alt grubundanyüzde 10,88 bal, yüzde 10,69 ile çay,yüzde 8,13 ile şişe su ücreti oldu.

Ağustosta gıda harcamaları gru-bundan yaş kuru sebze ve meyve altgrubunda yer alan taze fasulye yüzde45,66 gerileme göstererek fiyatı enfazla azalan ürün oldu. Fiyatında aza-lış izlenen diğer ürünler; gıda harca-maları yaş kuru sebze ve meyveler altgrubundan yüzde 36,69 ile sivri biber,yüzde 29,66 ile erik, yüzde 29,59 ilekarpuz, yüzde 25,28 ile kavun, yüzde23,39 şeftali, yüzde 19,31 armut oldu.

İstanbul'un zam şampiyonu
köprü geçiş ücretleri oldu
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Hormon Bozuklukları Tedavi 
Edilmezse Sorun Kronikleşebiliyor
Birçok kadının yaşam 

kalitesini etkileyen önemli bir 
sağlık sorunu olan hormon 
bozuklukları altta yatan farklı 
birçok hastalığın göstergesi ola
biliyor. Kadın Hastalıkları 
Doğum Tüp Bebek Uzmanı Op. 
Dr. Zeki Salar, adet düzensizlik
lerinden aşırı kilo alımına, saç 
dökülmesinden cilt problemleri 
ve gebe kalamamaya kadar 
farklı belirtilerle kendini 
gösteren hormon bozukluk
larının kadının fiziksel ve ruhsal 
sağlığını etkilemekle birlikte 
yaşam kalitesinin de düşmesine 
neden olduğunu söyledi. Op. Dr. 
Salar, zamanında tanı alan tüm 
hormonal bozuklukların tedavi 
edilebildiğini, buna karşın tedavi 
edilmediğinde sorunun kro
nikleştiğini söyledi.  

 
Hormonlar, vücudumuzdaki 

farklı organların uyum içinde 
çalışmasını sağlayan, yeme içme 
sindirim uyuma, öğrenme, 
hareket, üreme gibi tüm vücut 
işlevlerimizin sorunsuz ve 
kusursuz   sürdürülmesinde 
görev alan vazgeçilmez yapı
taşlarını oluşturuyor. Kadınların 
büyük bir kısmı hayatlarının bir 
döneminde hormon bozukluk
larıyla karşı karşıya kalabiliyor. 
Bu nedenle özellikle kadın 
sağlığı açısından daha da önem 
taşıyor. 

 
Düzenli adet görme, gebe 

kalma, doğum, tüylenme, sivilce
lenme, duygu durum bozukluğu, 
kilo değişiklikleri gibi birçok 
alanda hormonların etkili ve 
gerekli olduklarını anlatan 
Yeditepe Üniversitesi Koşuyolu 
Hastanesi Kadın Hastalıkları, 
Doğum ve Tüp Bebek Uzmanı 
Op. Dr. Zeki Salar, “Kadınlarda en 
yaygın görülen hormon bozuk
luklarından biri olan Polikistik 
Over Sendromu (PCOS), doğur
ganlık sorunlarına ve kronik 
hastalıklara yol açabilir. Öte yan
dan, tiroid hormonlarındaki 
dengesizliklerin ise metaboliz
mayı yavaşlatarak yorgunluk, 
depresyon ve kilo kontrolünde 
zorlanma gibi sorunlara neden 
olduğunu görüyoruz.” dedi.  

 
BU SORUNLAR HORMON 

BOZUKLUKLARINA İŞARET 
EDİYOR! 

 
Altta yatan sorunun tespit ve 

tedavisi ve sağlıklı bir yaşam için 
hormon dengesinin kritik bir 
öneme sahip olduğunun altını 
çizen Op. Dr. Salar, kadınların 
dikkat etmesi gereken işaretler 
konusunda şu bilgileri verdi;  

 
“Kadınlarda hormon bozukluk

larının belirtileri oldukça çeşit
lidir ve vücudun farklı 
sistemlerini etkileyebilir. Yaygın 
şikayetler içinde adet düzensiz
likleri ilk sırada yer alır. 
Normalden daha sık veya daha 
seyrek adet görme, uzun süre 
adet görmeme ya da ağrı veya 
kramp hissinin yoğun 
hissedildiğinde hormon bozuk
lukları düşünülmeli. Bunun 
yanında özellikle karın bölgesin
den olmak üzere genel olarak 
hızlı kilo alınması ya da diyet ve 
egzersize rağmen kilo vereme, 
akne, saç dökülmesi ya da aşırı 
kıllanma, cinsel istekte belirgin 
azalma da işaretler arasında yer 
alır. Hormon bozukluklarının 
üreme sağlığı ile de yakın ilişkisi 
var. Bu nedenle gebe kalmakta 
zorlanan ya da tekrarlayan 
düşük sorunları yaşayan kadın
larda bu duruma neden olabilen 
bozukların tespiti ve tedavisi 
önemlidir. Ancak sözünü et
tiğimiz belirtiler diyabet, yumur
talık kistleri gibi farklı 
nedenlerden kaynaklanabileceği 
için bu semptomlar mutlaka 
önemsenmeli ve altta yatan ne
denler belirlenmelidir.” 

 
“HORMON BOZUKLUĞU NE

DENLERİ YAŞA BAĞLI 
DEĞİŞİR”  

 
Kadınlarda en sık görülen hor

mon bozukluklarına 
bakıldığında altta yatan neden
lerin yaşa bağlı olarak da değişe
bileceğini söyleyen Op. Dr. Salar, 
konuyla ilgili şunları anlattı:  

 
“Ergenlikle birlikte genç yaş 

kuşağında tüylenme sivilce
lenme artışı ve  hamile kala
mama şikayetleri, polikistik over 
sendromuna işaret edebilir. Kilo 
problemleri, saçlarda kırılma, 
uyku bozuklukları, çarpıntı ve 
gebelik kayıplarında tiroid 
hastalıklarından şüphelenmek 
gerekir. Adet düzensizlikleri, 
uzun süren adet kanamaları, 
hamile kalamama ve meme kist
lerine neden olabilen hormon 
üreten yumurtalık kistleri, gebe 
kalmayı olumsuz etkileyen adet 
düzensizliklerine neden olabilen 
prolaktin hormonu bozuklukları 
da kadınlarda hormon bozuk
luklarına sebep olabilir.  Benzer 
şekilde diyabet hastalığı da tüm 
vücudu etkileyerek, kilo vere
meme, halsizlik ve gebelik kayı
plarına dahi yol açabilir.” 

 
KADIN ÜREME SAĞLIĞI İÇİN 

ÇOK KRİTİK! 

 
Hormon bozukluğu sorunun 

kadının üreme sağlığını yakın
dan ilgilendirdiğinin altını çizen 
Op. Dr. Salar, “Kadınların doğur
ganlık kapasitesi, hormonların 
düzenli ve dengeli bir şekilde 
çalışmasına bağlıdır. Dolayısıyla 
hormon bozuklukları, yumurtla
mayı etkileyerek hamile kalmayı 
zorlaştırabilir. Örneğin, Polik
istik Over Sendromu (PCOS), yu
murtlamayı engelleyebilir ve 
kısırlığa yol açabilirken, çok sık 
karşılaşılan hipotiroidi ve hiper
tiroidi, adet düzensizlikleri, yu
murtlama ve gebelik 
sorunlarına sebep olabilir. Hor
monlar sadece gebe kalma 
sürecinde değil gebelik 
sürecinin sağlıklı bir şekilde iler
lemesi için de kritik rol oyna
maktadır, aynı şekilde hormon 
bozuklukları, gebelik süresince 
düşük riski ya da gebelik diya
beti ve preeklampsi gibi çeşitli 
komplikasyonlara yol açabilir. 
Bunun yanında menopoz 
dönemi de hormonal değişiklik
lerin en yoğun yaşandığı dönem
lerden biridir. Bu süreçte 
östrojen ve progesteron se
viyelerindeki azalma, çeşitli 
sağlık sorunlarına yol açabilir” 
diye konuştu.  

 
ERKEN TANIDA FARKINDA

LIK ÖNEMLİ 

 
Hormon bozukluğu ve buna 

bağlı sorunların çözümü için 
öncelikle kadınların bu 
konudaki bilinç ve farkın
dalığının artması gerektiğini 
söyleyen Op. Dr. Salar, sözlerini 
şöyle sürdürdü: “Kronikleşen 
sorunların çözümü zor ve daha 
çok zaman alır. Bu nedenle 
şikayetler ortaya çıkar çıkmaz 
mutlaka kadın hastalıkları 
doğum uzmanına başvurarak 
sorunlar ilerlemeden önüne 
geçilmeli. Gerektiği durumlarda 
iç hastalıkları, endokrinoloji uz
manları ile birlikte hastanın te
davisi yürütülmektedir. Erken 
tanı sayesinde sorunların daha 
kolay ve hızlı bir şekilde çözüm
lenebildiği unutulmamalı.”  

 
“ZAMANINDA TANI ALAN 

TÜM HORMONAL BOZUKLUK
LAR TEDAVİ EDİLEBİLİR” 

 
Tüm hormonal bozuklukların 

zamanında ve doğru tanıyla te
davi edilebilir olduğunu 
söyleyen Op. Dr. Salar, “Uygun 
ilaç tedavisi ile hormonal sorunu 
olan kadınlar, cilt sorunlarından 
kurtulabilir, düzenli adet düze
nine sahip olabilir, kilo problem
leri ortadan kalkar ve kolay bir 
şekilde hamile kalarak sorunsuz 
bir şekilde doğum yapabilmek
tedir. Bununla birlikte tedavinin 

başarıya ulaşabilmesi için hasta
ların tedaviye uyumu da önemli. 
Ayrıca, sağlıklı beslenme, egzer
siz ve yeterli uyku gibi yaşam 
tarzı değişikliklerine de gitmek 
gerekir.” Diye konuştu.  

 
TEDAVİ EDİLMEZSE FARKLI 

SORUNLARA ZEMİN HAZIR
LAYABİLİYOR! 

 
“Ancak tüm sağlık sorun

larında olduğu gibi zamanında 
ve doğru tedaviyi almayan 
hastaların altta yatan problem
leri kronik hale gelecektir, beden 
ve ruh sağlığı ciddi olarak etk
ilenecektir” diyen Op. Dr. Zeki 
Salar sözlerini şöyle tamamladı: 
“Birçok kişinin merak ettiği 
konulardan biri hormon bozuk
luklarının kanserle ilişkisi olup 
olmadığı. Şöyle ki, hormonal 
bozukluklar çoğu zaman kanser 
gibi bir soruna neden olma
makla birlikte bazı kanserlerin 
hızlı ilerlemesine sebep olabilir. 
Örneğin sürekli östrojen hor
monu üreten yumurtalık kistleri 
memedeki kistlerin büyümesine 
ve kanser hücreleri var ise 
kansere giden sürecin hızla iler
lemesine sebep olabilmektedir.”  

 NUR BATU

Diş gelişim bozuklukları, dişlerin normal 
büyüme ve gelişim sürecinde ortaya çıkan 
sayı, durum, biçim, boyut ve doku anor
mallikleridir. Bu bozukluklar, genetik fak
törler, çevresel etkiler veya hormonal 
dengesizlikler gibi çeşitli nedenlerle oluşa
bilir. Çocukların büyüme döneminde mey
dana gelen bu sorunlar, zamanında fark 
edilip tedavi edilmediğinde uzun vadede 
ciddi sağlık problemlerine yol açabilir. Bu 
nedenle, diş gelişim bozukluklarının erken 
teşhisi ve tedavisi, hem estetik hem de 
fonksiyonel açıdan büyük önem taşır. 

 
Eksik Diş Durumu En Sık Karşılaşılanı  
 
Diş gelişim bozukluklarının en sık 

görülen türlerinden biri eksik diş duru
mudur. Bazı çocuklarda, dişlerin tamamı 
beklenen zamanda çıkmayabilir. Bu eksik
lik, çene yapısında dengesizliklere ve il
erleyen yaşlarda çiğneme fonksiyonlarının 
bozulmasına neden olabilir. Bunun yanı 
sıra, bazı kişilerde normalden fazla sayıda 
diş gelişebilir. Ağızda yer darlığına neden 
olan bu fazlalık, dişlerin üst üste binme
sine ve düzgün hizalanmamasına yol 
açarak hem estetik hem de fonksiyonel 
sorunlar yaratabilir. 

Dişlerin büyüklüğünde ve şeklinde de 
bozukluklar görülebilir. Ayrıca, dişlerin 
şekli de zaman zaman alışılmadık olabilir; 
bazı dişler normalden daha büyük ya da 
küçük olabilir, ya da dişler birleşip tek bir 
büyük diş oluşturabilir. Dişler normalden 
büyük olduğunda, bu durum diğer dişlerle 
uyumsuzluk yaratabilir ve ağız ka
panışında problemler ortaya çıkarabilir. 
Benzer şekilde, dişlerin normalden küçük 
olması da estetik kaygılara ve dişlerin 
doğru bir şekilde temas etmemesine 
sebep olabilir.  

 
Çocukluk Döneminde Yapılan Kontrol 

Çok Önemli ! 
 
Diş gelişim bozukluklarının tespiti, 

düzenli diş hekimi kontrolleri ile 
mümkündür. Özellikle çocukluk döne
minde yapılan bu kontroller, ilerleyen 
yaşlarda ortaya çıkabilecek sorunları önle
mek adına büyük önem taşır. Erken teşhis 
edilen diş bozuklukları, genellikle 
ortodontik tedaviler, protez uygulamaları 
ya da cerrahi müdahalelerle düzeltilebilir. 
Her bireyin ihtiyacına göre planlanan bu 
tedaviler, hem estetik kaygıları gidermeye 
hem de ağız sağlığını korumaya yönelik 
olarak uygulanır. 

Diş gelişim bozuklukları, sadece estetik 
bir sorun olarak görülmemelidir. Ağız 
sağlığı, genel sağlıkla doğrudan ilişkilidir 
ve dişlerdeki sorunlar, zamanla diğer 
sağlık problemlerine de yol açabilir. Bu ne
denle, çocukların diş gelişimi dikkatle 
izlenmeli ve gerektiğinde erken müdahale 
edilmelidir. Diş hekimleri tarafından öner
ilen düzenli kontroller, çocukların sağlıklı 
bir diş yapısına sahip olmasını sağlamanın 
en etkili yoludur.

Gülüşünüzü  
Etkileyen Gizli  

Tehdit: Diş Gelişim 
Bozuklukları  

Akciğer kapasitesi triflo ile artırılabilir… 
Akciğer kapasitesini artırmanın vücuda 

alınan oksijeni da artırmak anlamına 
geldiğini belirten uzmanlar, bu durumun 
vücut sağlığı ve iyileşme için çok önemli 
olduğunu söylüyor. 

Solunum egzersizleri ile akciğer kapa
sitesini artırmak için triflo kullanıldığını be
lirten Anestezi ve Reanimasyon Uzmanı 
Prof. Dr. Anış Arıboğan, “Özellikle ameliyat
ların ardından veya kronik akciğer prob
lemi olan hastalarda, hava yollarında 
kapanma, hava keseciklerinde ödem ve en
feksiyon olabilir. Triflo egzersizleri ile bun
ları açarsınız ve sekresyonları, balgamı, 
mukus içeriği dışarı atarsınız.” dedi. KOAH 
ve kronik bronşitli astımlı hastalarda ak
ciğer kapasitesinin kapanmaya yatkın 
olduğuna da dikkat çeken Prof. Dr. Anış 
Arıboğan, bu kişilerin trifloyu bir ilaç gibi 
yanında bulunması gerektiğini söyledi ve 
“Sürekli kullandığımız bir organı aslında 
nasıl yanlış ve yetersiz kullandığımızı triflo 
kullanımının ardından fark ediyoruz.” dedi. 

Üsküdar Üniversitesi NPİSTANBUL Has
tanesi Anestezi ve Reanimasyon Uzmanı 
Prof. Dr. Anış Arıboğan, özellikle ameliyat
ların ardından hastalara önerilen triflo 
hakkında bilgi verdi ve işlevini anlattı. 

 
Basit ama efektif… 
 
Triflonun, solunum egzersizi ile akciğer 

kapasitesini artırmak için kullanılan bir re
habilitasyon aracı olduğunu dile getiren 
Prof. Dr. Anış Arıboğan, “Özellikle kronik 
akciğer hastalığı olanlarda, genel anestezi 
uygulanan operasyonlardan ve cerrahi op
erasyonlardan sonra, genel anestezi uygu
lanan olgularda ve yapay solunum 
cihazından çıkarılmış yoğun bakım hasta
larında akciğer kapasitesini artırmak, 
sekresyonları azaltmak, akciğerde kapan
mayı önlemek için geliştirilmiş basit bir 

düzenektir. Ancak son derece efektif bir 
yöntemdir. 3 tane akciğer kapasitesini 
gösteren ölçülü sütundan oluşur ve bun
ların içinde de birer tane top yer almak
tadır.” dedi. 

 
“Alınan oksijenin artması vücut sağlığı ve 

iyileşme için önemli” 
 
Triflonun iki taraflı kullanabileceğini dile 

getiren Prof. Dr. Anış Arıboğan, “Orijinal 
hali ile nefes çekere kullanılırken ters çe
virdiğimizde de nefes vererek kullanılabilir. 
Böylece akciğerin hem soluk alma hem de 
soluk verme fonksiyonu üzerinde rahatlıkla 
egzersiz yapılmasını sağlar.” dedi. 

Akciğer kapasitesini artırmanın vücuda 
alınan oksijeni artırmak anlamına geldiğini 
dikkat çeken Prof. Dr. Anış Arıboğan, alınan 
oksijenin artmasının vücut sağlığı ve iy
ileşme için çok önemli olduğunu vurguladı 
ve sözlerini şöyle sürdürdü: 

“Kronik akciğer problemi olan hastalarda, 
hava yollarında kapanma, hava kesecik
lerinde ödem ve enfeksiyon olabilir. Triflo 
egzersizleri ile bunları açarsınız ve sekresy
onları, balgamı, mukus içeriği dışarı 
atarsınız. Bunun en iyi örneğini Covid19 
salgını sırasında gördük, akciğer kapa
sitesini artırmak amacıyla birçok hastanın 
solunum cihazına girmediği bildirildi.”  

 
Aşırı ve bilinçsiz kullanımı olumsuzluk

lara neden olabilir 
 
Triflonun özellikle erişkinler için 

üretildiğini dile getiren Prof. Dr. Anış 
Arıboğan, “Çocuk hastalarda da akciğer ka
pasitesine dikkat ederek, bir üst sınır ko
yarak egzersiz yaptırılabilir.” dedi. 

 
Triflodaki ilk sütunun 600, ikincinin 900, 

üçüncünün de 1200 cc’lik bir akciğer kapa

sitesini gösterdiğini belirten Prof. Dr. Anış 
Arıboğan, bu egzersizin nasıl yapılacağını 
şöyle anlattı: 

“3 sütun ve 3 balondan oluşan cihazın 
dışındaki üfleme aparatına ağzınızı koyarak 
nefesinizi çekmeye başlarsınız. İlk hedef 
mavi topu yukarı kaldırmaktır. Eğer kapa
siteniz yeterli ise ikinci topu da yukarı 
çekebilirsiniz. Üçüncü topu da yukarı çeke
biliyorsanız bu, akciğerin içerisine 1200 
mililitrelik bir hava hareketi sağlandığı an
lamına gelir. Günlük yaşantımızda ‘derin 
nefes al’ komutunun uygulanmasının 
rakamsal karşılığı bilinmediği için pek 
etkin olduğu söylenemez. Ancak bir hedef 
belirlendiğinde ve bu uygulama 
yapıldığında işlemin başarısını ve sonucu 
olumlu anlamda etkilemektedir. 

 
Trifloyu günde 35 kere kullanmak yeter

lidir. Çünkü aşırı uygulama halinde karbon
dioksit değeri düşeceği için kişilerde 
baygınlık hali, bilinç bulanıklığı, kafa 
karışıklığı, yorgunluk, halsizlik, tansiyonda 
düşme olabilir.” 

 
“Hastalar bir ilaç gibi sürekli yanında bu

lundurmalı” 
 
Ameliyat sonrası durumlarda triflonun 

daha sık önerildiğini, biriki saatte bir 
hemşire eşliğinde uygulanabileceğini dile 
getiren Prof. Dr. Anış Arıboğan, “Ameliyat 
sırasında özellikle uzun ameliyatlarda 
hasta yattığı için, akciğer ve kalp ameliyat
larında da direkt akciğer organı ile 
çalışıldığı için akciğer yapısı kapanmak
tadır. Zaten anestezi ve ameliyat sonrası du
rumda en sık rastlanan akciğer problemi 
atelektazi dediğimiz akciğerin bölge olarak 
yapışması ve kapanmasıdır. Bu durumun 
iyi yönetilmediği durumlarda özellikle yaşlı 
hastalarda, uzun cerrahi müdahale geçiren 

hastalarda, obezlerde zatürreye kadar gide
bilen akciğer problemlerine neden olabilir. 
Bunlar hastanın erken ayağa kalkmasını ve 
yara iyileşmesini de etkileyebilir. Bu an
lamda triflo özellikle postoperatif dönemde 
ısrarla ilk günden sonra tavsiye edilmekte
dir.” dedi. 

Kronik akciğer problemi olan KOAH ve 
kronik bronşitli astımlı hastalarda akciğer 
kapasitesinin kapanmaya yatkın olduğuna 
dikkat çeken Prof. Dr. Anış Arıboğan, “Bu 
kişilerde hava yollarını ve hava kesecik
lerini açık tutmak, daha da önemlisi onların 
içinde biriken mukus sekresyonu, balgamı 
ve gerektiğinde bakteri ile yüklü olan kirli 
materyali akciğerden dışarı atabilmek, hava 
yollarını temiz tutabilmek ve oksijen 
değişimini iyileştirmek için sürekli kul
lanılan, bir ilaç gibi hastanın yanında bu
lunması gereken bir preparat olarak 
düşünebiliriz.” şeklinde konuştu. 

 
“Akciğerlerimizi yanlış ve yetersiz kul

landığımızı triflo ile fark ediyoruz” 
 
Fizyolojik olarak nefes almanın kısa, nefes 

vermenin de uzun olduğunu hatırlatan 
Prof. Dr. Anış Arıboğan, “Bu süre eşit de ola
bilir ancak, nefes alma kısa ve nefes ver
menin uzun olması önerilir.” dedi. 

 
Nefes alma sırasında diyafram kul

lanımının çok önemli olduğunun altını 
çizen Prof. Dr. Anış Arıboğan, sözlerini 
şöyle tamamladı: 

 
“İnterkostal kasları kullanmak, karnı 

yukarı doğru çekmek önemlidir. Tercihen 
ağız kapalı olarak tüm burun kapasitesi ile 
solunum gerçekleştirilmeli. Elinizi 
karnınıza koyduğunuzda bir çiçek koklar 
gibi kendinizi öne çekerek, yukarı çekilmesi 
ile nefes alınmalı ve yavaşça verilmeli. Bu 
durumu yaşantımızda uygulama ve gerçek
leştirmek zor olabilir. Ancak triflo eşliğinde 
gerçekleştirdiğimizde bir anda kendimizi 
doğru nefes alımında buluruz. Çünkü bir 
hedef belirliyorsunuz ve bunu artırmaya 
çalışıyorsunuz. Sürekli kullandığımız bir or
ganı aslında nasıl yanlış ve yetersiz kul
landığımızı triflo kullanımının ardından 
fark ediyoruz.”
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Milletleri ayakta tutan ve geleceğe 
taşıyan temel değerleri vardır. Bu 
temel değerlerin başında şüphesiz ki 
insanî, dînî, ahlâkî ve kültür değerleri 
gelir. Bu değerler; toplumlara millet 
olma özelliği kazandıran, onları yücel
terek yaşatan öz ve özel önceliklerdir. 

Millet olarak varlığımızın ve 
geleceğimizin en büyük teminatı olan 
insanî, dînî, ahlâkî ve kültür değerler
imize sahip çıkmak; onları yaşamak 
ve yaşatmak, olmazsa olmazımızdır. 
Bu değerler; toplumu zinde tuttuğu, 
hayatı da anlamlı ve yaşanılır kıldığı 
gibi toplumu meydana getiren fertlere 
de yaşama şevki ile birlikte huzur ve 
mutluluk verir. Gelin görün ki; özel 
hayatımızda olsun; sosyal, ekonomik 
ve kültür hayatımızda olsun; sürekli 
ve yüksek dereceli depremler yaşıyor, 
ardından gelen tsunamilerin de 
değerlerimizi boğarak yuttuğuna 
şahit oluyoruz. Görülen, bilinen 
sonuçları yaklaşık olarak önceden 
tespit edilebilen bu felâketin ne yazık 
ki yeteri nispetinde tahlili yapılamıyor 
veya yapılmak istenmiyor. Toplumun 
bütün kesimlerini etkileyecek olan bu 
temel meseleye çözüm ve çare 
üretilmiyor.  

Sevgi, saygı, hoşgörü, yardımlaşma, 
fedâkârlık gibi insanı insan yapan 
erdemler; dostluk, arkadaşlık, komşu

luk, aile ve akraba ilişkileri gibi insan
lar arasında kaynaşmayı ve birliği 
sağlayan duygular; doğruluk, söze ve 
ahde vefâ gibi kavramlar; sabır, şükür 
gibi ahlâkî fazîletler hızlı bir biçimde 
beyin ve kalp sahasını yenilmiş takım 
gibi terk ediyor. Hayata anlam 
kazandıran, yaşadığımız yeryuvar
lağını güzelleştiren ve yaşanılır kılan, 
insanoğluna huzur ve mutluluk veren 
bu kavramların kaybının ve yokluğu
nun getireceği felâket görülmüyor 
veya görülmek istenmiyor. Kayıp yıl
larla birlikte kaybolan değerlerin ne 
korkunç felâketlere davetiye çıkardığı 
ve çıkaracağı gerçeği göz ardı ediliyor. 

Yaratılanı yaratandan ötürü sevmek 
temel felsefesi, yerini; “Ben benden 
başkasını sevmem, sevemem illâ ben 
illâ ben!” düşüncesine terk ettikçe 
insan olarak küçülüyor, kimliksizleşiy
oruz. Bencillik bizi her şeyin insanla 
güzel olduğu gerçeğinden uzak
laştırdığı ölçüde yalnızlaşıyor, zaval
lılaşıyoruz. Bizi biz yapan insanlık 
değerlerini, dînî, ahlâkî ve kültür 
değerlerimizle bağlarımızı kopardıkça 
da; kendi geleceğimizi, çocuklarımızın 
geleceğini, ülkemizin geleceğini ateşe 
atıyoruz.  

Kanaat yerini doyumsuzluğa, şükür 
yerini hırsa, ahde vefâ ve söz yerini 
yalana terk ettikçe; sevgi riyanın 
karşısında yenik düşüyor. Saygı, 
yaşanılan yamukluğa bakarak; «Ben 
bu çirkinlikte yokum!» diyor.  

Haram; duruma göre gardını alıp 
yaptığı cambazlıklarla helâle pes 
dedirttikçe de, vicdan cüzdanın esare
tine girmenin acı burukluğunu 
yaşıyor. Evet, dikkat ederseniz son za

manlarda meydanlar; madde ve onun 
çirkinleştirdiği, değersizleştirerek 
köleleştirdiği insan kılıklı mahlûkata 
teslim olmuş.  

Teknoloji bize bilgiye ulaş
manın kapılarını ardına kadar açtı. Bu, 
doğru elbette... Bilgisayarlarla birlikte 
bir tuş kadar yakınlaştık bilgiye. 
Ancak; bilgi, insan olmak için bir 
başına yeterli değil. Bizler elde edilen 
bilgiyi insanî ve ahlâkî değerlerle 
süsleyemezsek, nükleer bomba olur 
elimizde patlar. Kendimizle birlikte 
çevremizi de cehenneme çevirir. 

Çevirin yüzünüzü sokağa, 
mahalleye, semte, şehre… Dışımızdaki 
insanlarla ortaklaşacağımız ne kalmış 
Allah aşkına! Aynı binayı, aynı kapıyı, 
aynı asansörü veya merdiveni kul
landığımız komşularımızı ne kadar 
tanıyoruz? Ya mahallemiz; aç yatan in
sanların, garibanların, hastaların 
hâlinivaktini soran kaç kişi kaldı der
siniz? Hani o mahalle dayanışması? 
Paylaşabiliyor muyuz acıları, sevinç
leri semtimizle. «Günaydın»lı 
tebessümlere niçin uzaklaştı şehirler
imiz? Bütün bu olumsuzlukların 
temelinde kendi değerlerimize ya
bancılaşma yatmıyor mu?  

Var olanın kıymetini bile
memek; güzeli, iyi ve doğru olanı 
yaşatamamak, insanımızı kendi 
özüyle yüzleştirememek, değerleri ile 
mücehhez kılamamak çok acı… İn
sanımızı sevgi, saygı, hoşgörü, mer
hamet, şefkat, fedâkârlık gibi 
erdemlerle bezeyemeyişimiz; bu 
değerleri hayatımızın bir parçası hâ
line getiremeyişimizin faturası yine 
bize kesilmiyor mu? 

Nedir insan olarak 
amacımız? Mutluluğu yakalamak mı? 
Huzuru bulmak mı? Peki; yalnızlaşan 
insan, mutluluğu yakalayabilir mi? 
Mutluluğu yakalayacak yüreğimizi 
başka yüreklerle paylaşamadıktan 
sonra, insanın insan olan tarafını or
taya çıkarmak mümkün mü? 
«Yaratılanı Yaratandan ötürü» 
sevmediğimiz sürece, bensen kav
gasını nasıl sona erdireceğiz?  

Milletler durduk yerde tarih 
sahnesinden silinmez yahut başka 
milletlerin hegemonyası altına girme
zler. Bir millet; kendi değerlerine 
gereken önemi ve özeni göstermezse, 
yetişecek nesillerini değerleri ile 
bezemezse, başka milletlerin değer
leri ile kendi değerlerini değiştirirse 
elbette ki tarihin, milletler 
mezarlığında başına taş dikilenler 
arasına girer. 

Şanlı bir tarihe, köklü bir 
medeniyete, örnek insan ilişkilerine 
sahip olan MüslümanTürk milletinin 
millî ve mânevî değerlere bağlılığı 
ölçüsünde var olacağı ve varlığını 
devam ettireceği gerçeğini bir an dahî 
aklımızdan uzaklaştırmamalıyız.  

O hâlde son zamanlarda 
eğitimi bir yana bırakarak sadece 
öğretim kurumu yaptığımız 
okullarımızdan başlayarak; aile hay
atımızda, komşuluk ilişkilerimizde, 
mahallede, şehirde ve ülke genelinde 
bir an önce kendimize çekidüzen ver
meli; bizi biz yapan insanî, dînî, ahlâkî 
ve millî değerlerimize sahip çık
malıyız.

İş dünyası temsilcileri yılın ikinci çeyreğine ilişkin büyüme verilerini değerlendirdi. 

CIA Ortadoğu şefi ve 15 temmuz darbesi plan
layıcılarından olan Graham Fuller, 

“Müslümansız Dünya” adlı kitap yayınladı. 
O kitapta Graham Fuller: 
“Biz Vehhabi’lerle çalışıyoruz, Şia’yı kullanıy

oruz. Bizim düşmanımız Ehli Sünnettir. 
Türkler de Ehli Sünnettir.  O halde Türkiye’yi 

yıkmamız gerekiyor” diyor. 
Anlaşıldı ki, Amerika; “Ehli Sünneti kaldırmaya, 

Türkiye’yi de yıkmaya çalışacak”. 
*** 

Amerika zaten, PKK yoluyla Türkiye’yi bölmeye 
ve yıkmaya, 50 yıldır uğraşıyor. 

Ehli sünneti de kaldırmaya 150 yıldır uğraşıyor. 
1840 yılında Tanzimat’la Osmanlı’ya el koyan 

İngilizler, 
İslam hukukunu kaldırıp, Batı hukukuna geçiş 

yaptı. Faizi, zinayı, kumarı, içkiyi serbest etti. 
Balta limanı anlaşması ile Türk ekonomisini 

azınlıklara verip, Türkleri onların kapısında ırgat 
eyledi. 

Ehli sünnet eğitimi veren medreseleri dışladı. 
Hiçbir medrese mezunu, devlet kapısında iş 

bulamadı. 
Tamamen yeni açılan Avrupai mektepleri 

bitirenler memur olabildi. 
Ayrıca, İslam itikadını yani Maturidi  ve Eşari 

mezhebe bağlı olanlar horlandı. 
Ehli sünnetin 4 mezhebi çeşitli yollarla bozul

maya çalışıldı. 
İngilizler,  Mısırı işgal edince orada Ehli sün

netin akademik eğitimini veren El Ezher  ho
calarını attı. 

Kendi yetiştirdikleri, MI6 ya bağlı, Cemalaettin 
Afgani, Muhammed Abduh,  gibi ajanları  hoca et
tiler. 

Oranın eğitiminde özellikle, Peygamber 
Efendimizin, hayatını ve Hadis derslerini 
kaldırdılar. 

Sadece, kendi yazdıkları ve yorumladıkları tef
sir derslerini okuttular. 

Bilhassa İtikadi açıdan çok sapık olan İbni 
Teymiye derslerini  okuttular. 

İbni Teymiye enstitülerini yaygınlaştırdılar. 
Türkler, Osmanlı  hanedanı ve hilafet hakkında 

durmadan kara propaganda yaptılar. 
*** 

Cumhuriyetin ilanından sonra din mektep
lerinin kapatılması ile, 

Türkiye’de İslam düşmanı İnönü’ye İlahiyat 
açtırıp, misyoner okullarının derslerini okuttular. 

Bu fakültelerden yetişen bazı hocalar, Peygam
berimizi dışlayıp, hadisleri uydurma diye iftira et
tiler. 

Ehli sünneti geleneksel din, kahraman İslam 
tarihinin sahabe devleti Emevileri de küçülttüler. 

İslam’a “Emevi dini” deyip onu aşağıladılar. 
Yani 1946 yılına kadar” İngiliz dini vehhabiliği” 

öne getirdiler. 
İngiltere küçülünce kendi Türk ve İslam ile ilgili 

dosyaları ABD ye devrettiler. 
Bu gün Vatikan ve CIA,  eski İngiliz külliyatını 

aynen tatbik edip, 
İslam imanı ve itikadını bozacak çalışmalara 

hızla devam ediyor. 
Bilhassa, Türkiye’de, partilere, tarikatlara, ce

maatlere ve derneklere sızmış,   
O teşkilatta şöhret olmuş, CIA ajanları ile tahri

bata devam etmektedirler. 
*** 

Ehli sünnet nedir? 
Kuranı Kerimi, Peygamber Efendimizin(sav), 

sünnet ve hadislerini,  
Bu yolda giden İslam alim ve müşdehitlerinin 

(dört mezhep imamı) yorumlarını kabul eden,  
Bu yolla sorunu çözemezse, Peygamber 

Efendimizin hayatını örnek alıp ona kıyas yapan
lara,  

Sünni Müslüman denir. Gittiği yola da Ehli Sün
net yolu denir. 

İslam tarihinde, Fetihler yapıp İslam’ı büyüten 
Sünni lider ve devlet adamları olmuştur.  

Onun için Graham Fuller, Ehli Sünneti düşman 
görüyor. 

Bu gün de Türkiye’nin, İslam dünyasının ve 
Hatta insanlığın kurtuluşu, 

Kitap, sünnet, icma ve Kıyas temelinde Ehli 
Sünnet yoluyladır. 

İçinde şerefli Sahabeye ve İslam büyüklerine 
karşı kin besleyen, onlara küfür eden, 

İslama her zaman ayak bağı olmuş mezhepleri, 
Hem samimi Müslüman ve hem de başarılı ola

mazlar. 
Bunu iyi bilen Batılı emperyalistler, tabii ki ona 

düşman olacaklar. 
Allah bizi Ehli Sünnet yolundan ayırmasın, 

ülkemizi ve bütün İslam dünyasını kurtarsın. 
Amin…

İş dünyasından büyüme 
değerlendirmesi 

Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK), 
yılın ikinci çeyreğine (nisanhaziran 
dönemi) ilişkin gayrisafi yurt içi hasıla 
(GSYH) sonuçlarını açıkladı. Buna göre, 
GSYH 2024 yılı ikinci çeyrek ilk tahmini, 
zincirlenmiş hacim endeksi olarak, 
geçen yılın aynı çeyreğine kıyasla yüzde 
2,5 arttı. 

Üretim yöntemiyle GSYH tahmini, ik
inci çeyrekte cari fiyatlarla geçen yılın 
aynı çeyreğine göre yüzde 78,6 artarak 9 
trilyon 949 milyar 792 milyon lira oldu. 
GSYH'nin ikinci çeyrek değeri cari fiyat
larla dolar bazında 308 milyar 158 mi
lyon dolar olarak kayıtlara geçti. 

Türkiye ekonomisi Kovid19 salgını 
tedbirlerinin uygulandığı 2020'nin ikinci 
çeyreğinden sonra üst üste 16 çeyrek 
büyümüş oldu. 

İstanbul Ticaret Odası (İTO) Başkanı 
Şekib Avdagiç, AA muhabirine, konuya il
işkin yaptığı değerlendirmede, ekono
minin, yılın ikinci çeyreğinde yüzde 2,5 
büyüdüğünü belirterek, net ihracatın 
büyümeye 1,3 puanla pozitif katkı ver
mesini olumlu bulduklarını söyledi. 

İhracata dayalı büyüme trendinin 
sağlıklı şekilde devam etmesi için en 
ivedi beklentilerinin kur ve enflasyon 
arasında zayıflayan korelasyonun 
sağlanması olduğunu aktaran Avdagiç, 
"Önümüzdeki süreçte, KOBİ'lerin TL 
kredilere erişim kısıtlarının 
gevşetilmesi, yeni yatırımlara hız 
kazandıracak selektif kredi politikaları 
reel sektörün öncelikli ihtiyacıdır." 
değerlendirmesinde bulundu. 

Avdagiç, dezenflasyon programını 
desteklediklerini belirterek, şöyle devam 
etti: 

"Bunun bir sonucu olarak 'kontrollü 
soğuma' sürecinde üretim ve istihdam 
hedeflerinin de aynı hassasiyetle 
gözetilmesi gerektiğine inanıyoruz. 
Yatırımlar kalemindeki ivme kaybı ve 
özellikle makina ve teçhizat yatırımları 
dikkatle takip edilmeli. Türkiye hiçbir 
şartta büyüme dinamiklerinden feragat 
etmemeli." 

İkinci çeyrekte enflasyonla mücadele 
programıyla uyumlu olarak iç tüketimde 
belirgin bir soğumanın gerçekleştiğini 
aktaran Avdagiç, "Net ihracatın büyüm
eye pozitif katkı vermesi değerli. İş gücü 
ödemelerinin gayrisafi katma değer için
deki payının artması da gelir dağılımın

daki iyileşme adına önemli bir veri. 
Hazine ve Maliye Bakanının da işaret et
tiği yeni OVP'de özellikle KOBİ'lerin yeni 
yatırımları ve ihracatımız için tedbirler 
alınmasını bekliyoruz." görüşünü kay
detti. 

 
"Temennimiz, ekonomik pro

gramın başarılı biçimde 
sürdürülmesi" 

Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu (DEİK) 
Başkanı Nail Olpak da 2024'ün ikinci 
çeyreğindeki yüzde 2,5 büyümenin en
flasyonla mücadele ve ekonomide 
sıkılaşma adımları kapsamında bir 
nebze beklentilerin altında kalarak 
piyasalarda gözlemlenen yavaşlamayı 
teyit ettiğini dile getirdi. 

Olpak, büyümenin sektörel detay
larına bakıldığında sanayi sektörü hariç 
her sektörün belli oranda büyümeye 
katkı verdiğine işaret ederek, "Ancak 
hem sanayi sektörünün daralması hem 
de diğer sektörlerin verdiği katkının 
önceki dönemler ile kıyaslandığında 
azalması iyi analiz edilmeli. Özellikle 
küçük işletmelerin desteklenmesi dahil 
olmak üzere, sanayi üretimini ve 
yatırımları artıracak yeni adımların atıl
ması önemli." yorumunda bulundu. 

Geçen dönemlere kıyasla azalsa da 
büyümeye en yüksek katkıyı yüzde 
1,3'er puanlık katkıyla hane halkı tüketi
minin yanı sıra ihracatın vermesinin 
önemli olduğunu kaydeden Olpak, "Yeni 
OVP'nin yayımlanmasını beklediğimiz 
bu haftada, programın seyrini bozmaya
cak şekilde sanayi sektörünün üz
erindeki maliyetleri azaltıcı ve piyasaya 
güven ve moral verici önerilerin değer
lendirilmesi gerektiği dönemdeyiz." diye 
konuştu. 

Olpak, iş dünyası olarak temenni
lerinin ekonomik programın başarılı 
biçimde sürdürülmesi ve ülkenin re
fahını artıracak makro hedeflere ulaşıl
ması olduğuna dikkati çekerek, "DEİK 
olarak bu bağlamda atılacak adımların 
destekçisi olmaya ve küresel ticarette 
ülkemize değer katacak ticari diplomasi 
faaliyetlerimize tüm hızımızla devam 
edeceğiz." dedi. 

 
"Milli ekonomimizin pozitif 

büyüme yolculuğuna hız kesmeden 
devam edeceğine yönelik inancımız 

tam" 
Müstakil Sanayici ve İşadamları 

Derneği (MÜSİAD) Genel Başkanı Mah
mut Asmalı da Türkiye ekonomisinin 
yılın ikinci çeyreğinde yıllık bazda yüzde 
2,5 büyüyerek pozitif büyüme eğilimini 
üst üste 16'ncı çeyreğe taşıdığına işaret 
ederek, küresel ekonomi içerisinde 
olumlu yönde ayrışmaya devam ettiğini 
aktardı. 

Asmalı, yılın ikinci çeyreğine ilişkin 
büyüme verisi açıklanan G20 ülkeleri 
içerisinde 5'inci sırada yer alan 
Türkiye'nin Fransa, İngiltere, Almanya, 
Avro Bölgesi ve Güney Kore gibi öncü 
ülkeleri geride bıraktığını ifade etti. 

Büyümenin kompozisyonuna 
bakıldığında parasal sıkılaşmanın etk
isiyle iç talebin katkısının ivme kaybet
tiğini ve 1,2 puana gerilediğini belirten 
Asmalı, "Bu dönemde net dış talebin de 
büyümeye katkısı 1,3 puan olmuş, 
yatırımların 0,1 puanlık cüzi etkisiyle 
birlikte genele yayılan bir büyüme 
görüntüsü ortaya çıkmıştır." değer
lendirmesinde bulundu. 

Asmalı, "Bu dönemde tarım sek
törünün yıllık bazda yüzde 3,7 
genişlemesinin yanı sıra inşaat ve 
hizmetler sektörünün sırasıyla yüzde 6,5 
ve yüzde 2,9 oranında büyümesi, 
ekonomik büyümeye destek veren fak
törler olmuştur. Bununla birlikte iç 
talepteki daralmayla birlikte sanayi sek
töründe gözlenen yüzde 1,8'lik küçülme, 
büyümenin sürdürülebilirliği açısından 
olumsuz sinyaller vermektedir." ifadesini 
kullandı. 

Parasal sıkılaşma koşullarının 
ekonomik aktivite üzerindeki etkisini 
artırmasıyla yılın ikinci yarısında 
büyüme koşullarındaki ivme kaybının 

devam edeceğini dile getiren Asmalı, sö
zlerini şöyle sürdürdü: 

"Bu noktada büyüme eğilimimizin 
Orta Vadeli Program hedefleriyle 
uyumlu hale getirilmesi ehemmiyet arz 
etmektedir. Yeni açıklanacak OVP, 
Türkiye ekonomisinin hedeflerinden 
vazgeçmediğini kati bir şekilde göster
meli, geçmiş yıllara ilişkin kazanımların 
korunacağı ve geleceğe yönelik beklenti
lerin bu kazanımlar üzerine inşa edile
ceğine yönelik net mesajlar vermelidir. 
Bu koşullar altında MÜSİAD olarak, milli 
ekonomimizin pozitif büyüme yolcu
luğuna Türkiye Yüzyılı'nda da hız 
kesmeden devam edeceğine yönelik 
inancımız tamdır." 

 
"Rota belli, dengeli ve 

sürdürülebilir bir büyümeye doğru il
erliyoruz" 

Anadolu Aslanları İş Adamları Derneği 
(ASKON) Genel Başkanı Orhan Aydın da 
çerçevesi belli, öngörülebilir, rotasında 
giden bir ekonominin doğru bir politika 
olduğunu ifade etti. 

Aydın, "Dengemizi bozan pandemi ve 
deprem gibi zorlukların ardından şeffaf, 
rasyonel, önümüzü görebildiğimiz poli
tikalarla sürdürdüğümüz bir ekonomi 
yol haritamız var. Bu da bizi dengeli ve 
sürdürülebilir bir büyümeye doğru iler
letiyor." görüşünü paylaştı. 

Tüm şartlar düşünüldüğünde 
ekonomik açıdan büyüyor olabilmenin 
mevcut politikaların hedefleri doğrul
tusunda yürütüldüğüne işaret ettiğini 
belirten Aydın, "Özellikle iç ve dış 
talepten gelen 1,2 ve 1,3'lük oranlar ile 
dış talebin pozitif katkısını çok önemsiy
oruz." diye konuştu.

KURTULUŞ İÇİN 
EHLİ SÜNNET

SEYFİ ŞAHİN

Vergi dairesi 
başkanlıkları 

"defterdarlığa" 
dönüştü 

Konuya ilişkin düzenleme, "Bazı Cumhur
başkanlığı Kararnamelerinde Değişiklik 
Yapılmasına Dair Cumhurbaşkanlığı Karar
namesi" ile 3 Temmuz'da Resmi Gazete'de 
yayımlanmıştı. Kararname ile Hazine ve 
Maliye Bakanlığı taşra teşkilatında sunulan 
hizmetlerin, Gelir İdaresi Başkanlığına (GİB) 
bağlı olarak kurulan defterdarlıklar 
bünyesinde yerine getirileceği 
bildirilmişti.Söz konusu kararnamenin 1 

Eylül'de yürürlüğe girmesiyle Hazine ve 
Maliye Bakanlığının taşra teşkilatı defterdar
lıkları ile GİB'in taşra teşkilatı vergi dairesi 
başkanlıkları "tek çatı" altında toplanmış 
oldu.Uygulamayla Hazine ve Maliye Bakanlığı 
taşra teşkilatında sunulan hizmetler, GİB'e 
bağlı kurulan defterdarlıklar bünyesinde yer
ine getirilmeye başlandı. 29 ildeki vergi 
dairesi başkanlıkları defterdarlığa 
dönüştürülürken, bulundukları ilin ismini 

aldı. Vergi dairesi başkanları, defterdar un
vanına sahip oldu. Vergi dairesi başkanlığı bu
lunmayan 52 ilde defterdarlık kuruldu. 
Böylece GİB ülke genelinde tek tip örgüt 
yapısına kavuştu. 

Ayrıca Bakanlık taşra teşkilatında bulunan 
Muhasebat ve Muhakemat birimlerinin 
görevleri aynen korunarak doğrudan Gelir 
İdaresi Başkanlığına tabi defterdara bağlı 
çalışması sağlandı.

DEĞERLERİ OLMAYANIN 
DEĞERİ OLUR MU?

HADİ ÖNAL
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